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OPENBARE ZITTING 16 DECEMBER 2020 

Mevrouw de voorzitter 

We zullen starten. Mensen kunnen altijd nog iets later aansluiten. Ik ga hiermee onze provincieraad van 
16 december 2020 openen. Nog een aantal  praktische afspraken misschien bij het begin van de zitting. 
Wanneer u graag het woord heeft, dan typt u best het woord ‘woord’ in de chat, zodat ik goed kan volgen 
wie het woord vraagt. U mag uw micro uitzetten, tenzij u uiteraard aan het woord bent. De camera’s 
mogen blijven opstaan. Het is nog zo leuk, al is het dan niet fysiek, om elkaar dan toch van op afstand te 
kunnen zien. Ik verwijs naar een aantal afspraken die wij hebben gemaakt in het bureau met alle 
fractieleiders. De voorzitter zal iets strenger optreden. Dat is op algemene vraag. En erover waken dat 
zowel de vragen als ook de antwoorden, geachte gedeputeerden, dat die kort en bondig zijn. De 
tussenkomsten, dat die to the point blijven. Dus ik vraag jullie vooraf om de tussenkomsten te herleiden 
tot de intentie van wat u wilt zeggen en niet in herhaling te vallen van wat anderen al hebben gezegd. Ik 
treed hier even op als spreekbuis vanuit de verschillende fracties, alle fracties. Vrees niet, iedereen krijgt 
het woord en iedereen mag zijn of haar ei uiteraard wel leggen. Zoals jullie hebben gezien op de 
uitnodiging, is er ook mogelijks een oproep. Er is een oproep gedaan om eventueel morgen verder te 
vergaderen indien dat mogelijk zou zijn. Normaal gezien kunnen wij de agenda wel rond krijgen denk ik 
vandaag. We vergaderen tot ongeveer 18.00 uur. Normaal moet dat wel lukken. U krijgt ook de 
stemformulieren nog toegestuurd. U krijgt ook de tijd tot twee uur na de zitting om deze naar mevrouw 
Haegens te sturen. Voilà, ik denk dat ik daarmee de praktische zaken heb gezegd. Ik heb ook al in 
officiële zitting mevrouw Van Boven verontschuldigd. Voor de rest is iedereen aanwezig. 
De heer Steven Ghysens, de provinciegriffier in opvolging, zal er vandaag ook bij zijn als griffier. Dan 
gaan we starten met de behandeling van onze agenda. 
Het is alleszins voor een iemand onder ons hier vandaag een belangrijke zitting, mevrouw Vervliet. U 
mag vandaag de eed afleggen als nieuwe gedeputeerde.  

PUNT 1. DEPUTATIE – SAMENSTELLING M.I.V. 01 JANUARI 2021 (OPENBARE ZITTING) 

Opvolging van rechtswege van gedeputeerde Anna Maria Charlier door An Vervliet – eedaflegging 

Mevrouw de voorzitter 

Voor de eedaflegging gaan wij ons even verplaatsen naar de raadszaal, zodat het ook kan gestreamd 
worden. TV Oost en AVS staan daar ook al klaar – het is een historisch moment voor u toch, mevrouw 
Vervliet – om dit op beeld vast te leggen. Dus wij gaan nu even naar de raadszaal. Voilà. Hier zijn wij dan 
voor de eedaflegging. Ik verwijs daarbij naar de op 3 december 2018 ontvankelijk verklaarde akte van 
voordracht van kandidaat-gedeputeerde, waardoor mevrouw Charlier als gedeputeerde van rechtswege 
ontslagnemend is op 31 december 2020 en van rechtswege in die hoedanigheid zal worden opgevolgd 
door mevrouw An Vervliet die inmiddels conform het voorschrift in die akte een recent uittreksel uit het 
bevolkingsregister en een uittreksel uit het strafregister heeft ingediend waaruit blijkt dat zij blijvend aan 
de verkiesbaarheidsvoorwaarden voldoet. We nemen daarvan kennis. Dan kunnen we nu overgaan tot 
de eedaflegging. 
Mevrouw Vervliet, het woord is aan u.  

Mevrouw Vervliet 

Dank u wel, mevrouw de voorzitter. Ik zweer de verplichtingen van mijn mandaat trouw na te komen. 
 
[applaus] 

Mevrouw de voorzitter 
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Een digitaal applaus is uw deel, mevrouw Vervliet. Ik wens u alleszins vanuit de voltallige provincieraad 
heel veel succes en dikke proficiat. Ik wil ook graag van de gelegenheid gebruikmaken om mevrouw 
Charlier te bedanken voor haar jarenlange inzet hier. Eerst als provincieraadslid en dan een aantal jaren 
ook als gedeputeerde. Bedankt daarvoor, mevrouw Charlier. Maar u verlaat ons niet, had ik begrepen. U 
blijft nog bij ons als raadslid. Goed, we nemen dus akte van deze eedaflegging. Dan geef ik nu graag het 
woord aan de heer Moens die uitleg zal geven over de samenstelling van de deputatie. 

De heer gedeputeerde Moens 

Goedenamiddag, collega’s. An, vooreerst mijn felicitaties. We kijken er naar uit om u binnen de deputatie 
te ontvangen. We zijn ervan overtuigd dat dat ook een goede samenwerking zal zijn. Een beetje 
gekoppeld aan deze, collega’s, wil ik ook de bevoegdheidsverdeling nog eens meegeven, omdat er een 
aantal kleine wijzigingen zijn. An Vervliet heeft de eed afgelegd van rechtswege. Er zijn afspraken 
gemaakt. We hebben qua bevoegdheden voor collega Grillaert en collega Gillis blijft het nog steeds 
hetzelfde. Mevrouw Vervliet neemt de bevoegdheden over van mevrouw Charlier, met name ruimtelijke 
planning, erfgoed, recreatiedomeinen en wonen. Maar ook de portefeuille economie inclusief de POM 
gaat over naar mevrouw Vervliet. Die vervallen dan natuurlijk bij mij. Ikzelf zal de VVP voor mijn rekening 
nemen en zal toetreden tot de raad van bestuur van de VVP. Tot hier deze melding. 

Mevrouw de voorzitter 

Goed, dank u wel. Ik ben ondertussen de chat aan het volgen. Heel veel proficiat zie ik. En het woord dat 
de heer Moens had gevraagd. Maar voorlopig heeft niemand anders het woord gevraagd hierover, maar 
dat hoeft ook niet. Dan gaan we over naar ons tweede punt van de agenda. U heeft ook gemerkt bij de 
agenda dat er veel punten natuurlijk voortvloeien hieruit. Dat is onder andere punt 2. 

PUNT 2. PROVINCIERAAD – FRACTIES (OPENBARE ZITTING) 

N-VA-fractie: actualisering m.i.v. 01 januari 2021 van samenstelling, voorzitterschap en 
ondervoorzitterschap 

Mevrouw de voorzitter 

We nemen daarvan kennis. Gaat iemand van de N-VA-fractie daar nog verder iets over zeggen? Neen? 
Ik weet niet of al gezegd is dat de heer Roggeman fractieleider zal worden en mevrouw Deene 
ondervoorzitter van de fractie. We nemen daarvan kennis. Proficiat ook daarvoor. 

De heer Roggeman 

Dank u, voorzitter. 

Mevrouw de voorzitter 

Welkom. Dan komen we bij punt 3. 

PUNT 3. PROVINCIERAAD – BUREAU (OPENBARE ZITTING) 

Actualisering samenstelling m.i.v. 01 januari 2021 

Mevrouw de voorzitter 
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We verwelkom de heer Roggeman als lid van het bureau als fractieleider van N-VA. Dan hebben we het 
volgende punt. 

PUNT 4. PROVINCIERAAD – COMMISSIES (OPENBARE ZITTING) 

Actualisering samenstelling m.i.v. 01 januari 2021 

Mevrouw de voorzitter 

We nemen daarvan kennis. 

PUNT 5. NORTH SEA PORT (OPENBARE ZITTING) 

Goedkeuring van de aandeelhoudersstrategie 

Mevrouw de voorzitter 

Vraagt iemand daarover het woord? Neen? Dan zullen jullie daar kunnen over stemmen op het formulier. 

PUNT 6. PROJECT GENTSE KANAALZONE (OPENBARE ZITTING) 

Goedkeuring van de overeenkomst “Milieuklachtenmeldpunt” voor de periode 2021-2025 

Mevrouw de voorzitter 

Vraagt iemand daarover het woord? Neen? Dan zullen jullie daar later over kunnen stemmen. 

PUNT 7. POM OOST-VLAANDEREN – VERTEGENWOORDIGING I.V.V. KURT MOENS M.I.V. 01 JANUARI 2021 
(OPENBARE ZITTING) 

̶ Voorzitterschap Raad van Bestuur: de gedeputeerde bevoegd voor Economie 
̶ Aanduiding van 1 vertegenwoordiger in het College van Commissarissen 

Mevrouw de voorzitter 

Het voorzitterschap van de raad van bestuur dat naar de gedeputeerde bevoegd voor economie gaat, 
conform de statuten. Dat is dus vanaf 1 januari mevrouw Vervliet. Daar nemen we kennis van. 
Dan komen we bij de aanduiding van een vertegenwoordiger in het college van commissarissen met de 
nieuwe voordracht van de heer Eric Scheire. Daar mogen jullie geheim over stemmen. 

PUNT 8. ECONOMISCHE RAAD VOOR OOST-VLAANDEREN VZW (EROV) – VERTEGENWOORDIGING I.V.V. KURT 
MOENS M.I.V. 01 JANUARI 2021 (OPENBARE ZITTING) 

̶ Aanduiding van 1 vertegenwoordiger in de Algemene Vergadering 
̶ Voordracht van 1 vertegenwoordiger in de Raad van Bestuur, tevens kandidaat-eerste 

ondervoorzitter 

Mevrouw de voorzitter 



DEBATTEN 

4 Provincieraad van 16 december 2020  

De aanduiding van een vertegenwoordiger in de algemene vergadering met de voordracht van mevrouw 
Marleen Van De Populiere. Daar mag geheim over gestemd worden. Mevrouw Haegens stuurt net door 
dat de stemformulieren doorgestuurd zijn. De heer Taylor vraagt het woord. 
Mijnheer Taylor. 

De heer Taylor 

Dank u wel, voorzitter. We zijn nu nog maar juist begonnen, en eigenlijk alle punten die bijna gepasseerd 
zijn, staan allemaal in het teken van de vervanging van mevrouw Charlier naar mevrouw Vervliet. Maar 
het gaat straks nog even door. Er komen nog een paar punten van vervangingen. Er is ook een 
bevoegdheidswijziging. Het enige wat ik kan vaststellen, is dat je bijna een ganse provincieraad hebt die 
in het teken staat van een vervanging van een gedeputeerde. Dat zou nog logisch zijn mocht iemand de 
pensioenleeftijd hebben bereikt, maar ik denk dat het hier wel duidelijk is dat dit echt over een partijkeuze 
gaat en over een stoelendans zoals we dat in de politiek kennen. Ik hoop samen met mijn fractie dat dit 
uiteraard geen gevolgen heeft voor de goede werking van de provincie. Want je ziet nu al dat deze 
provincieraad eigenlijk bijna in het teken staat van die vervanging. Ik wens mevrouw Vervliet echt alle 
succes toe, geen enkel probleem. Ik denk ook wel dat ze dat goed zal doen. Maar het is wel jammer dat 
dergelijke politieke keuzes de continuïteit van besturen wel een stuk daar op wegen. Ik denk dat partijen 
daar veel kunnen over zeggen, maar ik denk dat iedereen weet in de politiek dat een wissel – dat mensen 
zich moeten inwerken, en dat dat vertraging geeft op dossiers. Daarom kan ik zeggen: ik ben persoonlijk 
niet voorstander van dergelijke wissels in de politiek, omdat dat echt politieke keuzes zijn. Ik zie ook dat 
er heel veel mensen gelukkig zullen zijn vandaag omdat er geschoven wordt in bepaalde functies. Ik 
wens die ook allemaal alle succes toe. Maar ik wil toch benadrukken dat voor de werking van een 
organisatie zoals de provincie en voor een goed bestuur dat de beste keuze is dat politici gedurende een 
ganse legislatuur aanblijven. Dank u wel.  

Mevrouw de voorzitter 

Mijnheer Moens. 

De heer gedeputeerde Moens 

Ja. Goed. Mijnheer Taylor, ik kan u eigenlijk wel een stuk volgen. Continuïteit is belangrijk in deze. Nu, 
dat is alleen zo in de ideale wereld en daar moeten we naar streven. Dat zijn afspraken die gemaakt zijn. 
Als ik vandaag de krant opensloeg, zag ik in verschillende gemeenten ook wissels van schepenen. Ik 
denk dat dat dit jaar nog zal meevallen, maar dat dat volgend jaar iets extremer zal zijn, want dan zijn we 
halverwege de legislatuur. Dat gebeurt dus in veel lokale besturen. Maar toevallig zat ik even op de 
website en zag ik de start van de regering Michel. Als ik daar kijk, op die periode, hoeveel wissels daar 
geweest zijn in een federaal bestuur, dat is immens. Dat ging over tien wissels of overdrachten van 
bevoegdheden binnen de federale structuur. Ook veel vanuit de liberale familie. Ik moet zeggen: 
overwegend wel de Franstalige hoek. Maar die wissels waren immens. Idealiter is dat zo niet. Maar dat 
hoort er nu eenmaal bij. Maar ik heb er alle vertrouwen in dat mevrouw Vervliet zeer snel zal mee zijn. Ze 
is ook goed voorbereid. Ze heeft al een inloopperiode gehad. Ze heeft er al vrij veel tijd aan besteed. Af 
en toe ook een keer een overleg meegemaakt. Dus ze is goed gebrieft. Ze start niet van nul. Op dat 
gebied heb ik er wel vertrouwen in. Maar uw opmerking is zeker niet onterecht. Continuïteit is idealiter 
altijd het beste. 

Mevrouw de voorzitter 

Mijnheer Evrard. 

De heer Evrard 
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Ja. Collega Taylor, uw opmerking is natuurlijk terecht, maar uw partij is natuurlijk ook niet vrij van zonden. 
Ik herinner mij in de vorige legislatuur dat er zelfs in het laatste jaar nog een wissel van gedeputeerde 
geweest is. Dus wie zonder zonde is, werpe de eerste steen. 

Mevrouw de voorzitter 

Goed. Die discussie gaan we hier nu niet voeren. Elk niveau heeft zijn wissels. Dat kan allerlei redenen 
hebben. Maar goed, het punt is gemaakt. Inderdaad, continuïteit is belangrijk en soms moet die opvolging 
er ook zijn. We wisten het ook al van bij het begin van deze legislatuur. Het stond ook zo in de akte van 
voordracht. 

De heer Taylor 

Mevrouw de voorzitter, ik zou toch graag reageren. 

Mevrouw de voorzitter 

Ja, mijnheer Taylor. 

De heer Taylor 

Het is bijna een repeterend iets, mijnheer Evrard, uw tussenkomsten op die manier. Maar ik ga er blijven 
op antwoorden. Als u verantwoordelijk zou zijn voor alles wat in uw partij gebeurt, dan denk ik dat u zich 
ook niet zo geweldig zou bij voelen bij alle standpunten die uw partij inneemt. Ik kan alleen maar staan 
voor de zaken waar ik zelf voor sta. Ik heb gezegd dat continuïteit van bestuur oké is. En ik wil toch ook 
nog zeggen dat de wissel die bij ons in de partij gebeurd is op het einde van de legislatuur, dat dat geen 
wissel was waarvoor wij als partij ongelooflijk voor stonden te sprongen. In die zin dat die er gekomen is 
door druk en door een dossier dat opgeblazen is. Dus ik denk dat je dat niet kunt vergelijken met een 
wissel die eigenlijk van in het begin van een legislatuur georganiseerd is.  
En mijnheer Moens, over de regering Michel. Ja, daar zaten jullie ook in. Ik bedoel, daar heeft u ook mee 
aan de basis gestaan van dat beleid. Dus het is raar om daarnaar te verwijzen als slecht bestuur. Maar 
kom, ik heb gewoon mijn punt willen maken dat ik denk dat je best uw termijn doet. Maar alle succes aan 
mevrouw Vervliet. 

Mevrouw de voorzitter 

Goed. Kunnen we dit afsluiten? Want deze discussie gaat ons anders ook wegvoeren, terwijl het punt 
heel duidelijk is en ook terecht is. Maar goed, soms gebeurt het dat er een opvolging komt. 
We hadden nog een tweede luikje aan punt 8, namelijk de voordracht van een vertegenwoordiger in de 
raad van bestuur, tevens kandidaat-eerste ondervoorzitter. Dat is mevrouw Vervliet. Daar mogen jullie 
dan geheim over stemmen. 

PUNT 9. PLATTELANDSBELEID – PDPOIII OVERGANGSPERIODE 2021-2022 (OPENBARE ZITTING) 

̶ Goedkeuring van de continuering van de samenwerking en van het addendum bij de 
samenwerkingsovereenkomst 

̶ Goedkeuring van de verlenging van het Oost-Vlaamse Uitvoeringsplan 
̶ Herbevestiging van de huidige vertegenwoordiging in het Provinciaal Managementcomité en de 

Plaatselijke Groepen Leader 

Mevrouw de voorzitter 
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De goedkeuring van de continuering van de samenwerking en van het addendum bij de 
samenwerkingsovereenkomst en de goedkeuring van de verlenging van het Oost-Vlaamse 
uitvoeringsplan. Vraagt iemand daarover het woord? Neen? Dan komen we bij het volgende deel van dit 
punt, de herbevestiging van de huidige vertegenwoordiging in het Provinciaal Managementcomité en de 
Plaatselijke Groepen Leader. Het Provinciaal Managementcomité, voor de effectieven is dat mevrouw 
Marleen Van De Populiere, de heer Roggeman, de heer Heyerick, mevrouw Grillaert en de heer Roman. 
En als plaatsvervangers de heer Vermaercke, mevrouw Vervliet, de heer Van Laecke, de heer Liebaut en 
mevrouw De Jaeger. Daar mogen jullie geheim over stemmen. Dan voor Leader, de plaatselijke groepen. 
De vertegenwoordigers voor Leader Meetjesland zijn de heer Heyerick en de heer Vermaercke. De 
vertegenwoordigers voor Leader Vlaamse Ardennen de heer Roggeman en mevrouw De Sutter. De 
vertegenwoordigers voor Leader grensregio Waasland zijn de heer Roggeman en de heer Liebaut. Dat 
zijn geheime stemmingen. Vraagt iemand daarover het woord? Neen. 

PUNT 10. TOERISME OOST-VLAANDEREN VZW (TOV) – VERTEGENWOORDIGING I.V.V. ANNA MARIA CHARLIER 
M.I.V. 01 JANUARI 2021 (OPENBARE ZITTING) 

̶ Aanduiding van 1 vertegenwoordiger in de Algemene Vergadering 
̶ Voordracht van 1 vertegenwoordiger in de Raad van Bestuur 

Mevrouw de voorzitter 

De aanduiding van een vertegenwoordiger in de algemene vergadering. Dat zal de nieuwe gedeputeerde 
mevrouw Vervliet zijn. Ook een vertegenwoordiger in de raad van bestuur. Dat is ook mevrouw Vervliet. 
Dat zijn geheime stemmingen. 

PUNT 11. MONDIALE SOLIDARITEIT – REGIOBELEID (OPENBARE ZITTING) 

Toekenning van een subsidie voor noodhulp Covid-19 aan de 3 partnerregio’s 

Mevrouw de voorzitter 

Vraagt iemand daarover het woord? Punt 11? Neen? Dan ga ik over naar punt 12. 

PUNT 12. MONDIALITEIT – REGLEMENTERING (OPENBARE ZITTING) 

Vaststelling van het Reglement m.b.t. de toekenning van subsidies voor projecten van duurzame 
mobiliteit en opheffing van het Reglement van 28 februari 2018, inwerkingtreding op 01 januari 2021 met 
overgangsmaatregel 

Mevrouw de voorzitter 

Vraagt iemand daarover het woord? Neen. 

PUNT 13. MOBILITEIT – PLAATSEN OPENBARE VERLICHTING LANGS FIETSSNELWEGEN (OPENBARE ZITTING) 

Kluisbergen F45 – Herziening reeds eerder toegekende subsidie in afwijking van het geldende reglement 

Mevrouw de voorzitter 

Vraagt iemand daarover het woord, over Kluisbergen? Neen. 
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PUNT 14. MOBILITEIT – PLAATSEN OPENBARE VERLICHTING LANGS FIETSSNELWEGEN (OPENBARE ZITTING) 

Wetteren F2 – Herziening reeds eerder toegekende subsidie in afwijking van het geldende reglement 

Mevrouw de voorzitter 

Vraagt iemand daarover het woord? Neen. 

PUNT 15. MOBILITEIT – PLAATSEN OPENBARE VERLICHTING LANGS FIETSSNELWEGEN (OPENBARE ZITTING) 

Nazareth F45 – vaste subsidiebelofte – afwijking van het geldende reglement 

Mevrouw de voorzitter 

Vraagt iemand daarover het woord? Geen vragen, geen opmerkingen? Dan komen we bij punt 16. 

PUNT 16. MOBILITEIT – PLAATSEN OPENBARE VERLICHTING LANGS FIETSSNELWEGEN (OPENBARE ZITTING) 

Oosterzele F417 – Herziening reeds eerder toegekende subsidie in afwijking van het geldende reglement 

Mevrouw de voorzitter 

Vraagt iemand daarover het woord? Neen. Dan komen we bij punt 17. 

PUNT 17. SCHELDEMONDRAAD – VERTEGENWOORDIGING I.V.V. KURT MOENS M.I.V. 01 JANUARI 2021 
(OPENBARE ZITTING) 

Voordracht van 1 vertegenwoordiger 

Mevrouw de voorzitter 

Ik heb de voordracht gekregen van mevrouw Vervliet. Ook een punt dat voortvloeit uit die vervangingen. 
Geen vragen daarover? Goed. 

PUNT 18. WONEN – REGLEMENTERING (OPENBARE ZITTING) 

Subsidiereglement sociale verhuurkantoren 
Toestaan van een uitzonderlijke en tijdelijke afwijking van het reglement voor het projectjaar 2019-2020 

Mevrouw de voorzitter 

Vraagt iemand daarover het woord? Neen. 

PUNT 19. FINANCIËN – ALGEMENE PROVINCIEBELASTING (APB) (OPENBARE ZITTING) 

Jaarlijkse overeenkomst van de Kruispuntbank van de Sociale Zekerheid 
Kennisneming 
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Mevrouw de voorzitter 

Dat is een kennisneming. Wij nemen daar kennis van. 

PUNT 20. FINANCIËN – MEERJARENPLAN 2020-2025 (OPENBARE ZITTING) 

Aanpassing subsidielijst 

Mevrouw de voorzitter 

Daar vraagt gelukkig iemand het woord over. Mevrouw Bruggeman, ik ben blij. 
Mevrouw Bruggeman, u krijgt het woord. 

Mevrouw Bruggeman 

Ja. Ik weet niet of u nog blij gaat zijn als u mijn vragen gaat horen, maar bon. 

Mevrouw de voorzitter 

Daar spreek ik mij niet over uit. Maar ik vind het leuk dat er wat interactie is en dat iemand het woord 
vraagt. Inhoudelijk heb ik daar helemaal geen mening over. Alstublieft. 

Mevrouw Bruggeman 

Nee, het was een geintje. Maar los van het gegeven dat we hier vooral verschuivingen zien van 
budgetten die wegens corona niet zijn opgebruikt, in plaats van deze als goede huisvader, huismoeder, in 
de balans te zetten ten opzichte van de meeruitgaven die er wegens corona zijn gebeurd, dan zou ons 
budget er een beetje beter hebben uitgezien, zou ik hier toch twee concrete vragen willen stellen. Het ene 
heeft te maken met de budgetten van ERSV, waarom die verschoven worden naar twee projecten. De 
budgetten gaan naar een project rond de Waaslandhaven en dan ook nog een project voor de stad Sint-
Niklaas. Ik dacht: die budgetten voor ERSV zijn toch budgetten die eigenlijk voordien gespreid waren 
over heel de provincie en nu is het gefocust op het Waasland, zal ik maar zeggen. Was het niet beter 
geweest – enerzijds had je ook kunnen beslissen om het niet uit te geven, dat is één gegeven. Maar was 
het niet beter geweest om toch die budgetten dan te spreiden over allerlei projecten verspreid over de 
provincie, wat voorheen toch de essentie was van die budgetten? Is er een projectoproep geweest? Dat 
is de ene vraag. En dan de andere. Het was mij niet geheel duidelijk, die bosgroep Noord krijgt ook 
100.000 euro, maar hoe komt het dat dat aan één is? Hoe zit dat in elkaar? Waarom niet voor meerdere? 
Of is dat iets dat globaal wordt beheerst? Dat is de vraag die ik daarbij wil stellen. Een beetje dezelfde 
teneur bij de twee vragen. Maar ik was niet heel zeker van die bosgroep Noord. Het is een vraag die we 
niet gesteld hebben op de commissie. Vandaar dat ik ze hier toch nog even stel. 

Mevrouw de voorzitter 

Mijnheer Moens, gaat u daar op antwoorden of is dat mevrouw Gillis? 

De heer gedeputeerde Moens 

Ik ga het eerste deel van de vraag op mij nemen. Inderdaad, over de bosgroepen zal ik het woord geven 
aan mevrouw Gillis. Misschien eerst terugkomen, mevrouw Bruggeman, op uw opmerking in verband met 
het feit dat wij een aantal zaken herschikken. Het lijkt mij toch wel heel moeilijk. Af en toe krijgen we 
kritiek dat we niets doen naar aanleiding van corona. En als we dan onze subsidies rond projecten een 
stuk verschuiven, dat proberen wij te doen. Het is natuurlijk niet zo, mevrouw Bruggeman, dat wij alle 
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middelen die wij niet uitgeven omwille van corona, want dit gaat alleen maar over de subsidies, dat wij die 
op een andere manier uitgeven. Neen. Er zijn inderdaad ook zaken, inkomsten die wij derven, die wij niet 
hebben. Dat zorgt er dan voor dat wij andere zaken niet uitgeven. Ik ga u een voorbeeld geven. Dit jaar in 
het kader van ontvangsten en evenementen gaan wij een enorm overschot hebben. Dus dat wil niet 
zeggen dat wij dat budget langs ramen en deuren gaan buitenslijten. Absoluut niet. Maar dat zal dan 
inderdaad ook gebruikt worden om bepaalde minontvangsten te compenseren. Dus ik wil dat toch wel 
een beetje nuanceren. In deze vind ik het net wel goed dat we zeker bij bepaalde zaken die niet zijn 
kunnen doorgaan, dat we die verschuiven of op een andere manier herplaatsen. Want corona of niet, als 
het bijvoorbeeld gaat over economisch beleid, vind ik het wel belangrijk dat we er ook impulsen geven. 
Nu, rond die budgetten van ERSV, ik begrijp uw onduidelijkheid. Er zijn eigenlijk twee soorten budgetten. 
Je hebt de budgetten die puur in het fonds zijn en die zullen overgedragen worden. De bijdrage die de 
provincie ooit gedaan heeft, dat is minimaal, die zullen overgedragen worden naar de POM Oost-
Vlaanderen die binnen die regio’s – die twee regio’s waar wij actief waren, dus rondom Gent niet, Gent en 
daaromtrent niet, maar binnen die twee regio’s zullen daar projecten ontwikkeld worden via de POM. De 
middelen die van Vlaanderen kwamen en die van de lokale besturen kwamen, die zullen gebruikt worden 
binnen die intercommunales. Dat budget, waar gaat dat over? Dat was het budget van huisvesting dat 
daar in zit. Dus dat moeten wij niet meer uitgeven. Wij voorzien eigenlijk niet meer in huisvesting. 
Waarom hebben wij gekozen voor die twee projecten? Omdat wij dikwijls de kritiek krijgen als provincie 
Oost-Vlaanderen dat wij binnen ons economisch beleid – en ik moet zeggen: die kritiek is op zich niet 
onterecht – dat wij enorm veel geven. Dat is ook zo. Als je de bedragen ziet, zowel via de dienst 
economie als via de dienst POM, binnen het Gentse en binnen de Gentse Kanaalzone. Dat is natuurlijk 
niet abnormaal. Dat is een enorme troef. Dat we daar als provincie in investeren is belangrijk. Maar de 
kritiek is dikwijls dat de provincie Oost-Vlaanderen ruimer is dan Gent en de Gentse Kanaalzone. U weet 
ook dat wij eigenlijk een tweede zeehaven hebben binnen onze provincie. We durven dat soms een 
beetje vergeten, maar die is er wel. Vandaar ook dat daar een project zal gestart worden rond 
verduurzaming. Dat is een belangrijk aspect. Het andere project is in Sint-Niklaas, waar het ook gaat over 
de ontwikkeling rond sociaal en circulair ondernemerschap. Maar binnen de POM zelf, de middelen die 
uit ERSV komen, die zullen binnen de bedoelde regio’s gebruikt worden om daar te werken rond 
verduurzaming. 

Mevrouw de voorzitter 

Dank u wel. Zal ik eerst het woord geven aan mevrouw Gillis om aan te vullen voor de bosgroepen? 

Mevrouw Bruggeman 

Ja, maar het gaat over dit hier. Dus het is misschien beter – 

Mevrouw de voorzitter 

Oké, mevrouw Bruggeman. 

Mevrouw Bruggeman 

Het verbaast mij een beetje dat ik nu te horen krijg dat dat het budget van de huisvesting was. We 
hebben het er nochtans ook over gehad in de commissie. Toen is daar helemaal niet over gesproken dat 
dit het budget was dat oorspronkelijk was voorzien voor de huisvesting. Maar des te meer sterkt dat mijn 
idee van: een budget dat anders aan huisvesting was gegeven, dit had nu toch wel echt kunnen 
bespaard worden. U zegt wel enerzijds van: we hebben twee havens. Dat is terecht. Maar dat wist u bij 
het begin van de legislatuur ook. Dus als u ze zo belangrijk vond, die haven, dan had u daar in het begin 
budget moeten voor uittrekken en het nu niet stiefmoederlijk behandelen van: we hebben hier nog wat 
budget van huisvesting dat we niet uitgeven en we gaan het nu maar aan de Waaslandhaven geven. Ik 
vind het toch een beetje bizar.   

Mevrouw de voorzitter 
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Mijnheer Moens, misschien best dat u er meteen op reageert. Dat maakt het wat makkelijker. 

De heer gedeputeerde Moens 

Dat staat wel in ons meerjarenplan, mevrouw Bruggeman, dat wij twee zeehavens hebben en dat we 
daar als bestuur iets gingen voor doen. Dus via de POM zijn daar al projecten. Die middelen kwamen 
daar vrij. Dan lijkt het mij logisch dat we binnen ons economisch beleid net in die regio inzetten. Als daar 
vraag naar is, dan doen wij dat ook. Dus ik vind dat absoluut niet onlogisch. Ik vind niet dat dit een platte 
besparingsoperatie moet zijn. Wij hebben altijd geïnvesteerd binnen het ERSV met een bepaalde 
doelstelling. Die doelstelling gaan wij nu op een andere manier uitwerken en we gaan onze focus leggen 
op de bredere regio. Want die kritiek rond het alleen maar investeren of middelen voorzien voor de 
Gentse regio en de Gentse Kanaalzone, wat ik met veel plezier doe want ik woon er zelf in, voor alle 
duidelijkheid, dat willen we toch iets breder bekijken. 

Mevrouw Bruggeman 

Maar des te meer, als het in jullie nota’s stond, dan had je daar onmiddellijk budget voor kunnen 
uittrekken. Dan blijf ik het bizar vinden. Maar bon, we zullen daar van mening blijven verschillen. 

De heer gedeputeerde Moens 

Ja, het is extra budget. 

Mevrouw de voorzitter 

Oké. Mevrouw Gillis, kan u eerst het deel over de bosgroepen beantwoorden?  

Mevrouw gedeputeerde Gillis 

Er is een verschuiving van het budget van de energieambassadeurs naar de bosgroepen. Het wordt 
toegekend aan bosgroep Noord, maar het is uiteindelijk voor de drie bosgroepen. De bedoeling is, u weet 
wellicht dat er een taakstelling bijgekomen is van Vlaanderen, waarbij we 150 ha bos moeten bij 
aanplanten in Oost-Vlaanderen. Er is ook een taakstelling naar de gemeenten gekomen, maar ook naar 
de provincies uiteindelijk. Het is in feite omdat die vragen vanuit de gemeenten bij de provincie veelal 
terecht komen, om die ondersteuning te kunnen geven dat die 100.000 euro daar in eerste instantie voor 
de drie bosgroepen, dus voor gans Oost-Vlaanderen, gaat gebruikt worden. 

Mevrouw Bruggeman 

Oké, dat was niet duidelijk. 

Mevrouw de voorzitter 

De heer Taylor had intussen ook nog het woord gevraagd. 
Mijnheer Taylor. 

De heer Taylor 

Ja. De opmerking is al even geleden van de heer Moens, maar ik wil er nog even op terugkomen, omdat 
ik denk dat hij ons niet goed begrijpt als we kritiek geven op de deputatie in het geval van corona. Ik zal 
het nog eens proberen uit te leggen. Als we vinden dat de deputatie haar rol niet opneemt in het kader 
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van corona, bedoelen we en dat is ook al duidelijk geweest denk ik in alle voorgaande debatten, dat de 
deputatie geen ondersteuning geeft naar gemeenten en dat een deputatie veel meer zou kunnen doen. Ik 
denk dat daar genoeg voorbeelden van geweest zijn van zaken die gezegd zijn in deze provincieraad. 
Een mooi voorbeeld, mijnheer Moens, is eigenlijk het punt van collega Greet van de vorige keer, dat een 
heel goed punt was. Ik had het ook al aangeraakt, om personeel in te zetten. De collega komt met het 
voorstel en in het persbericht heb ik eigenlijk niets meer gelezen over de indiener van het voorstel in de 
vorige provincieraad, maar blijkt het bijna een realisatie van de deputatie te zijn. Dat toont eigenlijk hoe 
deze deputatie werkt. Het is gewoon heel jammer dat je niet proactiever bent in deze coronacrisis. Je had 
de gemeentebesturen veel beter kunnen ondersteunen en dat is het commentaar dat wij hebben op de 
deputatie. En dat u nu verschuivingen doet in uw portefeuilles van gelden die vrijgekomen zijn, dat is 
gewoon – je kunt dat lezen, dat is gemakkelijk. We hebben dat geld niet uitgegeven. We gaan niet 
moeilijk doen, we gaan het ergens binnen onze eigen budgetten dan toch uitgeven. Ik denk dat je in deze 
coronacrisis op een andere financiële manier zou kunnen handelen. 

Mevrouw de voorzitter 

Dank u wel. Dan gaan we dit punt daarmee afsluiten. 

PUNT 21. LOGISTIEK (OPENBARE ZITTING) 

Uitbesteden textielreiniging werkkledij en plat linnen voor provinciale diensten, provinciaal onderwijs en 
PEVA EROV 
Goedkeuring van bestek en raming cf. de Raamovereenkomst, opdracht te gunnen bij wijze van 
openbare procedure 

Mevrouw de voorzitter 

Vraagt iemand daarover het woord? Neen. 

PUNT 22. EREDIENSTEN (OPENBARE ZITTING) 

Islamitische Geloofsgemeenschap Ensarija te Gent 
Akteneming van het budget 2021 en van het verslag “Betrokkenheid bij de lokale gemeenschap” en de 
conclusies van de Deputatie 

Mevrouw de voorzitter 

We nemen daarvan akte. Maar de heer Evrard vraagt daarover het woord. 
Mijnheer Evrard. 

De heer Evrard 

Ja, zeer kort, voorzitter. Het betreft de lokale betrokkenheid. Ik heb dat een keer nagekeken. Ik vind dat 
die betrokkenheid toch zeer passief is. De moskee gaat wel in op uitnodigingen van andere organisaties 
of van openbare besturen, maar neemt zelf bitter weinig initiatief. Dat is toch gemakkelijk af te lezen uit 
dat verslag van de lokale betrokkenheid. Ik betreur dat. 

Mevrouw de voorzitter 

Goed. Mijnheer Moens, misschien nog kort. 
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De heer gedeputeerde Moens 

Wel, heel kort. Mijnheer Evrard, ik heb het al gezegd op de commissie. In het voorontwerp van het 
decreet dat nu voorligt, zal het niet meer nodig zijn om dit erbij te voegen. De ene moskeevereniging zet 
er sterker op in dan de andere. Persoonlijk zijn mijn contacten met deze moskeevereniging zeer goed. Ik 
vind dat ze dat ook goed doen. Dat dat eerder beperkt is, ja, ik versta dat. Uw reactie is niet volledig 
onterecht. Maar we moeten ook zien: wat zijn de precieze verwachtingen daarin? Dat er wat 
bekeringsijver moest zijn, het zou ook niet goed zijn natuurlijk. Dus we moeten daar wat evenwicht in 
zoeken. Maar ik vind dat dat een organisatie is, een vereniging die haar best doet. Laat het mij zo 
zeggen. Maar het is inderdaad vrij beperkt. Ik vermoed als dat decreet zal goedgekeurd worden, dat dat 
binnen twee jaar er niet meer zal bij steken. Het was trouwens ook de opmerking van professor Torfs 
toen hij zijn aanbevelingen schreef, dat dat eigenlijk weinig ter zake deed. Dus ik vermoed dat zij dat 
zullen volgen. 

Mevrouw de voorzitter 

Oké, dan gaan we naar punt 23. 

PUNT 23. EREDIENSTEN (OPENBARE ZITTING) 

Kathedrale Kerkfabriek Sint-Baafs te Gent 
Goedkeuring van het Meerjarenplan 2020-2025 

Mevrouw de voorzitter 

Vraagt iemand daarover het woord? Neen. 

PUNT 24. EREDIENSTEN (OPENBARE ZITTING) 

Kathedrale Kerkfabriek Sint-Baafs te Gent 
Akteneming van het Budget 2020 en 2021 

Mevrouw de voorzitter 

Vraagt iemand daarover het woord? Neen. 

PUNT 25. VERENIGING VAN VLAAMSE PROVINCIES (VVP) – VERTEGENWOORDIGING (OPENBARE ZITTING) 

̶ Aanduiding van 1 effectieve en van 1 plaatsvervangende stemgerechtigde afgevaardigde in de 
Algemene Vergadering 

̶ Aanduiding van 1 vertegenwoordiger in de Raad van Bestuur 

Mevrouw de voorzitter 

Aanduiding van een effectieve en van een plaatsvervangende stemgerechtigde afgevaardigde in de 
algemene vergadering. Voordracht van een effectief lid: de heer Moens. Als plaatsvervanger mevrouw 
Vervliet. Dat zal een geheime stemming zijn.  
Dan ook nog de aanduiding van een vertegenwoordiger in de raad van bestuur met de voordracht van de 
heer Moens waar geheim zal over gestemd worden. Daar zijn geen vragen over? Goed. 
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PUNT 26. PERSONEEL – REGLEMENTERING (OPENBARE ZITTING) 

Vaststelling van het Reglement m.b.t. vergoedingen voor jury’s en commissies – indexatie van de 
bedragen en opheffing van het reglement van 13 september 2000 met latere wijzigingen, 
inwerkingtreding op 01 januari 2021 

Mevrouw de voorzitter 

Mevrouw Gillis vraagt daarbij het woord. 
Mevrouw Gillis. 

Mevrouw gedeputeerde Gillis 

Dank u wel, mevrouw de voorzitter. Vorige week op de commissie was er een aantal vragen gesteld. Ik 
wil het toch nog even toelichten. Er staat inderdaad in onze RPR dat bij een selectiecommissie twee 
externe juryleden moeten aanwezig zijn. Natuurlijk kan je die RPR vervangen en veranderen of 
aanpassen. Dat is geen probleem. Langs de andere kant vinden wij het toch ook belangrijk dat er bij een 
interne mobiliteit of interne bevordering – als er dan alleen een interne jury is, dan kan dat een nadeel of 
een voordeel geven voor de interne kandidaat. Het is net de aanwezigheid van die twee externe juryleden 
of de helft van de externe juryleden dat we de neutraliteit en de objectiviteit bewaren bij 
selectiecommissie. Ik wil dat toch nog even aanvullend aangeven. 

Mevrouw de voorzitter 

Dank u wel. 
Mevrouw Bruggeman. 

Mevrouw Bruggeman 

Ja. Een vraagje misschien een keer om na te kijken, maar ik dacht begrepen te hebben, je hebt een 
verplicht gedeelte wat je in de rechtspositieregeling moet opnemen, vanuit Vlaanderen zullen we maar 
zeggen. Ik zou toch eens willen vragen om dat eens na te kijken. Want de gedeputeerde haalt hier aan: 
we zouden de RPR wel kunnen veranderen. Maar de verplichting om externen in de jury te steken, staat 
dat niet in het vaste gedeelte van de rechtspositieregeling? Het is een vraag. 

Mevrouw de voorzitter 

Goed. Ik denk dat mevrouw Gillis daar niet meteen wil op antwoorden of dat wil nakijken, want het is 
eigenlijk een vraag die misschien beter zou passen in de commissie.  
U bezorgt het antwoord nog? Goed, het antwoord wordt u nog bezorgd, mevrouw Bruggeman. 

Mevrouw Bruggeman 

Het is niet zozeer een antwoord. Het is denk ik goed dat mevrouw gedeputeerde dat eens nakijkt voor 
zichzelf. 

Mevrouw de voorzitter 

Goed. Mevrouw De Troyer, het is bij het punt personeel dat u het woord vraagt? 
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Mevrouw De Troyer 

Inderdaad, mevrouw de voorzitter. Er is daarover gediscussieerd ook in de commissie. Ik ga de discussie 
opnieuw niet aangaan omdat het een discussie is die jullie zullen voeren. Ik heb mijn gedachten daarover 
in de commissie gezegd. Ik zal dat opvolgen. Want we moeten tegenwoordig in de provincieraad ons 
beperken. Ik noteer dat. We zullen dat dan op een andere manier doen voor tussenkomsten. Maar om 
aan te sluiten bij de terechte opmerking van mevrouw Bruggeman zal men toch een keer moeten kijken 
als gedeputeerde naar de rechtspositieregeling om te kijken vooraleer te antwoorden wat verplicht is en 
wat kan en wat niet kan. Als men zegt: mevrouw Bruggeman, we gaan u het antwoord bezorgen, vraag ik 
nu bij deze tussenkomst: misschien zou het wenselijk zijn dat dat aan iedereen ook mee te delen. Want 
zo een rechtspositieregeling, ik ben daar al eens voor tussengekomen. Dat is een ernstig document dat 
correct moet nageleefd worden. De burger, de Oost-Vlaming, heeft recht op die transparante informatie. 

Mevrouw de voorzitter 

Dank u wel, mevrouw De Troyer. Ik miste u al een beetje. Ik wil ook nog heel kort reageren. Iedereen 
mag nog altijd het woord vragen en zijn zeg doen, mevrouw De Troyer. Begrijp mij absoluut niet verkeerd. 
Daar ga ik zeker ook over waken, dat iedereen zijn rol kan blijven spelen, absoluut. 

PUNT 27. ERFGOED – REGLEMENTERING (OPENBARE ZITTING) 

Vaststelling van het Reglement m.b.t. de provinciale erfgoedsites houdende toegang en gebruik 
infrastructuur en opheffing van het besluit van de Deputatie van 10 december 1998 (Ename) en van alle 
besluiten m.b.t. tarieven voor toegang en verhuur, inwerkingtreding op 01 januari 2021 met 
overgangsbepalingen 

Mevrouw de voorzitter 

Vraagt iemand daarover het woord? Neen? Dan zal u daar straks nog kunnen over stemmen. 
Dan komen we bij de voorstellen. 

PUNT 28. VOORSTEL VAN PETER HERTOG (OPENBARE ZITTING) 

Uitbreiding provinciaal domein De Roomacker 
Opdracht aan de Deputatie om onderhandelingen in die zin op te starten 

Mevrouw de voorzitter 

Mijnheer Hertog, u heeft het woord. 

De heer Hertog 

Dank u wel, mevrouw de voorzitter. Dank u wel. Collega’s, ik heb deze gronden al eens vermeld enkele 
maanden geleden naar aanleiding van het goede voorstel van collega Bruggeman om het domein 
Putbos, om daar eventueel onderhandelingen over aan te knopen. Ik heb daar toen geen antwoord op 
gekregen, wat ik ook begrijp. Het was een opmerking in de marge. Maar ik vond het toch nodig om die 
opmerking dan in een concreet voorstel te gieten. Waarom? Omdat het dringend is. Het is dringend 
omdat deze gronden nog steeds bedreigd worden door bebouwing, door een bouwpromotor, terwijl het 
een van de laatste open cuesta-gronden zijn van de Durmevallei in Tielrode die grenst vlak bij ons 
provinciaal domein Roomacker, een provinciaal domein dat weliswaar klein is, maar zeer fijn en met veel 
bedreigde diersoorten en plantensoorten. En die dus niet alleen voor de inwoners van Tielrode een 
gigantische verharde nieuwe oppervlakte zou zijn, iets waar ze trouwens in groten getale tegen zijn, maar 
het zou dus ook een bedreiging kunnen betekenen voor ons provinciaal domein. De gedeputeerde heeft 
naar aanleiding van het voorstel van mevrouw Bruggeman toen ook gezegd dat het niet de bedoeling kan 
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zijn dat wij onze middelen gaan steken in het aankopen van bijvoorbeeld sportdomeinen, maar dat we 
onze middelen gingen gebruiken om nieuwe domeinen aan te kopen, nieuwe gronden aan te kopen om 
eventueel te bebossen of gronden om onze provinciale domeinen uit te breiden. Dit is er een van. Het 
gaat over die 7 ha die ik in mijn voorstel heb genoemd. Belangrijk – nog eens herhalen – dat van de 
ongeveer 3.800, 3.900 inwoners van Tielrode er 1.400 en meer – ik ken het juiste cijfer niet meer – 
hebben getekend tegen de uitbreiding van een eventuele verkaveling daar en tegen de verharding. Het is 
ook belangrijk om te vermelden dat ook de Vlaamse Bouwmeester-scan die op vraag van de gemeente 
zelf is uitgevoerd voor heel de gemeente Temse vernietigend is voor deze eventuele nieuwe verkaveling 
die daar zou komen. Hij laat er eigenlijk geen spaander van heel. Hij vindt dat een onaanvaardbare 
aantasting van de open ruimte. Te meer om dat er nog mogelijkheden zijn voor inbreiding en omdat er 
nog andere woonuitbreidingsgebieden en woongebieden zijn in de gemeente Temse. Daarenboven 
verwijs ik ook naar de betonstop die laat ons zeggen vijf, zes jaar geleden nog een beetje door velen als 
windfietsen werd beschouwd. Maar die vandaag toch ook als officieel Vlaams beleid is ingevoerd. Dit zou 
er dus een heel belangrijke eerste uitvoering van kunnen zijn in onze provincie. Namelijk een gebied dat 
vandaag nog openruimtegebied is, maar bedreigd wordt, om te zetten, in handen te krijgen van de 
provincie om ons provinciaal domein uit te breiden. Dat is dus goed voor de provincie. We zouden daar 
Vlaams beleid mee kunnen uitvoeren, namelijk de betonstop. Het zou in lijn liggen met wat de Vlaamse 
Bouwmeester-scan zegt. En het zou de inwoners van Tielrode een ongelooflijk plezier doen die zich met 
z’n allen gigantisch verzet hebben tegen deze nieuwe verkavelingen. Als alle verkavelingen in Tielrode 
zouden uitgevoerd worden, dan zou het aantal woningen daar met 20 procent stijgen, wat zij absolute 
waanzin vinden. Vandaar het concrete voorstel om de deputatie op te dragen om onderhandelingen te 
starten met de eigenaars en met het gemeentebestuur van Temse teneinde de gronden grenzend aan 
het provinciaal domein aan te kopen om daar een uitbreiding van ons provinciaal domein van te maken. 
Ik heb mij beperkt tot deze gronden. Aan de overkant van de straat aan De Roomacker zijn nog andere 
gronden waar ook vroegere kleiputten op liggen, maar die zijn momenteel minder bedreigd. Vandaar dat 
ik mij beperkt heb tot deze gronden. Maar mocht de deputatie in een gulle bui zijn, dan is het natuurlijk 
ook goed dat zij hun zoektocht niet alleen beperken tot deze gronden, maar ook tot de overige gronden 
die aan de overkant van de straat liggen. Tot hier. 

Mevrouw de voorzitter 

Dank u wel, mijnheer Hertog. En zeg niet ‘betonstop’, maar ‘bouwshift’ dacht ik. 

De heer Hertog 

Mijn excuses. 

Mevrouw de voorzitter 

Maar we begrijpen uw punt. Ik geef het woord aan de heer Moens. 

De heer gedeputeerde Moens 

Dank u wel, mijnheer Hertog, voor uw vraag. 

De heer Hertog 

Het was een voorstel. 

De heer gedeputeerde Moens 

Voor uw voorstel, dat op zich niet zo onlogisch is. U hebt uw argumentatie gegeven waarom we dat 
zouden moeten doen. Ik ga het woord geven aan mevrouw Gillis die ook een argumentatie zal geven 
rond dit thema. Dus collega Riet, het woord is aan u. 
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Mevrouw gedeputeerde Gillis 

Dank u wel, mijnheer Moens. Nu, mevrouw de voorzitter, ik ga proberen om mijn scherm te delen, 
zodanig dat iedereen kan mee volgen. Zien jullie het? Oké.  
Mijnheer Hertog, u zegt dat u enkele maanden geleden daarover gesproken hebt, maar wij hadden dat 
niet zo begrepen als een vraag. Dus daarom is er ook geen antwoord op gekomen. Jullie zien mijn 
cursor? Jullie zien hier het gebied De Roomacker. Kunnen jullie mee volgen? Dat is het gebied van ons, 
dus van de provincie, ons eigendom. Een gebied van 12 ha groot. Er liggen drie vroegere kleiputten op. 
Dat zijn nu vijvers. Er liggen heel wat wandelwegen in en het is ook open natuurlijk voor het publiek. 
Hiertegenover, onderaan, ligt de Durmetuin. De Durmetuin is bijna 2 ha groot. Daar zit een grote 
verzameling van meer dan 130 eikensoorten. Het is dus privé-eigendom. Er staat hier ook nog een 
woning op. De gemeente Temse of het ANB wil eigenlijk die Durmetuin aankopen. Natuurlijk, als je dat 
aankoopt, is die woning niet zo interessant. Maar dat zou eventueel kunnen verschuiven. Hier is ook nog 
een klein woonuitbreidingsgebied. Nu, naast De Roomacker, dus dit gebied, dat is waar de heer Hertog 
ook over sprak, dat is privé-eigendom. Hier staat de woning van de privéeigenaar. Daar liggen dus ook 
verschillende vroegere kleiputten. Dat zijn nu vijvers geworden. Met de eigenaar van dit gebied zijn we in 
onderhandeling. Wij wensen dat aan te kopen omdat dat ook een uitwisseling kan zijn van die vijvers, 
omdat het ook onmiddellijk aanpalend is aan onze domein en omdat het uiteindelijk – je ziet het hier ook 
staan – het is bijna helemaal bebost. Nu, voorlopig wil die eigenaar daar niet op ingaan. Hij is op de 
hoogte van onze vraag. Er is ook een schattingsverslag al opgemaakt. Hij is op de hoogte van onze 
plannen. Maar voorlopig houdt hij de boot nog af. 
Nu, voor het ganse gebied is er gevraagd vanuit het Vlaams Gewest en ook vanuit de gemeente Temse, 
om een visieontwikkeling te maken voor dat ganse gebied. Men noemt dat de groenpool Temse. Partners 
zijn de gemeente Temse, de provincie Oost-Vlaanderen, ANB en ook het Regionaal Landschap Schelde-
Durme. Men zou eigenlijk hier van boven, dus op de cuesta zoals de heer Hertog ook al zei, helemaal dit 
gebied tot aan Durme, hier loopt de Durme, voor dat gebied een gebiedsvisie willen ontwikkelen.  
Mijnheer Hertog, de gronden waar u het over heeft, zijn hier gelegen. Dus dit gebied. De bedoeling is van 
de gemeente Temse dat men daar 116 woningen op zou wonen. Belangrijk is wel dat er een 
verkavelingsvergunning is afgeleverd aan een bouwpromotor voor die 116 woningen hier te bouwen. 
Maar er is ook een vergunningsaanvraag gedaan voor een wegenis aan te leggen en die is niet vergund. 
Omdat men uiteindelijk mobiliteitsproblemen verwacht als die bewoners van die 116 woningen hier 
moeten weggaan langs de Hofstraat of langs de Gentstraat. Dan gaat dat voor mobiliteitsproblemen 
zorgen. We zitten dus enerzijds met een verkavelingsvergunning, maar geen vergunning voor de 
wegenis. Zoals u ook zegt, mijnheer Hertog, er is veel protest geweest. Niet alleen vanuit de buurt, niet 
alleen vanuit het actiecomité, maar vanuit gans Tielrode. Nu, het is de bedoeling van de gemeente 
Temse dat zij voor dit gebied onderhandelingen gaat voeren met de bouwpromotor. Er is ook beslist dat 
dat ook zal gebeuren. Want uiteindelijk ligt er hier, dus bij de buurman van De Roomacker zogezegd, een 
gebied dat kan verkaveld worden. Maar dat kan maar verkaveld worden als hier 80 procent van verkaveld 
is. Dus dan kan hier ook een vergunning voor gegeven worden. Nu, de gemeente Temse gaat dus een 
laatste keer of een laatste poging doen om gesprekken aan te gaan met die bouwpromotor om te 
bekijken wat kan. Maar natuurlijk, er kan een planologische ruil gebeuren. Het RUP kan aangepast 
worden. Er kan een nieuw RUP opgemaakt worden. Maar dat is uiteindelijk allemaal de taak of in handen 
van de gemeente Temse. Als wij momenteel deze grond gaan moeten aankopen, die is gewoon 
onbetaalbaar. Die grond gaat gecompenseerd moeten worden als bouwgrond. U weet dat er dus nu 
80 procent planschade moet betaald worden. Er zijn in de Vlaamse regering plannen om dat op te 
trekken naar 100 procent van de realisatiewaarde. Dus als je dat uitrekent, 116 woningen waar 
planschade voor moet betaald worden, dat is ontzettend duur en eigenlijk onbetaalbaar. Wij voorzien dus 
een bedrag van 500.000 euro per jaar om onze eigen bosgebieden, onze eigen natuurgebieden, uit te 
breiden. Maar met 500.000 euro ga je dus heel weinig opschieten om deze gronden uiteindelijk aan te 
kopen. Wij zouden dan ook voorstellen om dit voorstel niet te steunen, maar absoluut het goed te blijven 
opvolgen. Ook de gesprekken met de eigenaar van dit gebied en ook het parkgebied, om die gesprekken 
zeker warm te houden, om daar in de toekomst eventueel een mogelijke aankoop te doen. Er blijft 
contact gehouden worden met Temse, zodanig dat wij dat verder kunnen opvolgen. Dan geef ik nu terug 
het woord aan mijn collega Moens. 
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De heer gedeputeerde Moens 

Wel, collega Riet, ik denk dat u een aantal goede argumenten hebt gegeven waarom we er niet kunnen 
op ingaan. Collega Hertog, dus wij zullen niet ingaan op uw voorstel. 

Mevrouw de voorzitter 

Goed, dat is duidelijk. 
Mijnheer Hertog. 

De heer Hertog 

Ja. Vooreerst hartelijk dank aan beide gedeputeerden voor de ruime toelichting en ook voor het kaartje. 
Dat maakt het voor de mensen die van de streek niet zijn toch iets aanschouwelijker en dat maakt het 
ook onmiddellijk duidelijk wat een mooi gebied we daar zouden kunnen ontwikkelen, vlak grenzend aan 
ons provinciaal domein waar we heel wat doelstellingen, zowel uit ons provinciaal beleidsplan als uit de 
beleidsplannen van de Vlaamse regering, kunnen realiseren rond niet de betonstop, maar de bouwshift. 
Ik begrijp ook en ik bedank daarvoor dat er momenteel al gesprekken lopen met de privéeigenaar van de 
aangrenzende gronden. Uiteraard zou ik mijn voorstel wel willen handhaven, al was het maar om een 
duidelijk signaal te geven. Vandaar ook dat ik dat genoemd heb, gesprekken te voeren met de eigenaars 
en gemeente Temse. Al was het maar om een duidelijk signaal te geven, zowel naar die eigenaar toe, de 
ontwikkelaar van de gronden bedoel ik, dus niet de privéeigenaar van de gronden waar de kleiputten op 
liggen, maar de eigenaar van de bouwgronden. Zowel naar de eigenaar toe als naar de gemeente Temse 
dat het de provincie menens is om deze gronden in de toekomst te vrijwaren van bebouwing. Ik weet dat 
die momenteel zonder dat er een grondenruil zou gebeuren, nog veel geld kosten. Anderzijds, de 
Vlaamse regering is het ook menens met de bouwshift en stelt daar ook middelen voor ter beschikking. 
Trouwens, de gemeente Temse heeft uit het Openruimtefonds, als ik mij niet vergis, 1,5 miljoen euro 
gekregen voor deze legislatuur. Middelen waar zij bij het begin van de legislatuur niet op gerekend had. 
Dus er komen ook wel wat extra middelen naar de gemeente Temse. Dus ik zou toch voorstellen om het 
voorstel te handhaven. Te meer omdat ik denk: voor mij hoeft het ook niet per se. Ik bedoel, er kunnen 
creatieve oplossingen gevonden worden. Voor mijn part worden de gronden met subsidies van de 
Vlaamse overheid eigendom van de gemeente Temse. Dan kunnen ze via een erfpachtovereenkomst 
zoals we ook met het provinciaal domein De Ster gedaan hebben eventueel toegevoegd worden aan ons 
provinciaal domein De Roomacker, zodanig dat wij het onderhoud en het beheer van die gronden 
waarnemen. Maar dat de subsidies om die gronden aan te kopen vanuit Vlaanderen eerder ter 
beschikking worden gesteld aan de gemeente Temse. Want zoals ik het begrijp, komen gemeenten toch 
altijd wat gemakkelijker in aanmerking voor subsidies dan de provincies vanuit de Vlaamse regering. Dus 
die creativiteit laat ik natuurlijk vrij. Maar het signaal vind ik naar de omwonenden, naar de bewoners in 
Temse en naar de eigenaar van de gronden en naar de gemeente Temse, moet behouden blijven, 
namelijk dat het voor de provincieraad van Oost-Vlaanderen heel belangrijk is dat deze gronden 
gevrijwaard worden van bebouwing en dat wij deze gronden voornamelijk zien als openruimtegebied en 
als uitbreiding van ons provinciaal domein.  

Mevrouw de voorzitter 

Goed, dank u wel. U heeft uw voorstel met verve gebracht, mijnheer Hertog. Iedereen zal daar kunnen 
over stemmen. De deputatie heeft daar ook op geantwoord. 

PUNT 29. VOORSTEL VAN BART BLOMMAERT (OPENBARE ZITTING) 

Toelichting Gouverneur Covid 19 vaccinatiestrategie 

Mevrouw de voorzitter 

Mijnheer Blommaert, het woord is aan u. 
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De heer Blommaert 

Ja, mevrouw de voorzitter, dank u wel. U hebt het eigenlijk al mooi samengevat. Mijn concrete vraag is 
dat wij van de gouverneur, mevrouw Van Cauter, in het kader van haar federale bevoegdheden een 
uiteenzetting zouden krijgen in verband met de vaccinatiestrategie. En dit tijdens een volgende 
provincieraad. Waarom vraag ik dat? Ik heb al eens zeer mooi het document dat federaal is opgemaakt 
wat betreft de organisatie en implementatie van de vaccinatiestrategie doorgenomen. Dat is in theorie 
een zeer mooi model. Maar wij hebben toch onze bezorgdheid wat betreft de uitrol van gans die plannen. 
Ik bedoel daarmee dat men nu wel weet welke groepen men eerst gaat vaccineren, wanneer het 
ongeveer gaat toekomen, wanneer er goedkeuring gaat zijn. Maar dat is nog altijd iets gans anders dan 
de implementatie op het terrein. Men is daar inmiddels al een aantal testen aan het doen. In het Gentse 
zelf zijn een aantal hubs, een aantal ziekenhuizen die zich al bereid verklaard hebben om mee te doen. 
Men doet zelfs in een aantal woonzorgcentra al testen. Maar ik wil erop wijzen dat het een waanzinnige 
operatie gaat worden die van een ongeziene aard gaat zijn. Dus concreet wil ik weten in hoeverre de 
manier waarop de gouverneur daarmee omgaat, in hoeverre zij daarin betrokken wordt. Dat is eigenlijk 
samengevat mijn vraag. Dank u. 

Mevrouw de voorzitter 

Goed, dank u wel. 
Mijnheer Moens. 

De heer gedeputeerde Moens 

Dank u wel, mijnheer Blommaert, voor uw voorstel. U weet als die vraag wordt ingediend, u hebt het zelf 
gezegd, het is in het kader van de federale bevoegdheden dat die vraag gericht is aan mevrouw de 
gouverneur, dus wij zouden daar niet op ingaan. Maar wat wij wel zouden doen, mijnheer Blommaert, in 
de maand januari, want het is inderdaad de vraag die u richt naar de maand januari, nu was het 
onmogelijk, dat we de traditie terug oppikken dat de gouverneur een nieuwjaarstoespraak geeft bij het 
begin van de eerste raad in de nieuwjaarsmaand. Die traditie zouden we terug oppikken. Dat is een jaar 
of vier eigenlijk niet meer gebeurd. Het is altijd goed om een keer terug te blikken. Maar ook om vooruit te 
kijken. Ik denk dat het thema dat u aanhaalt, en dat is zeker niet onterecht, dat mevrouw de gouverneur 
dat ook kan meenemen in die toespraak. Ik heb dat ook overlegd. Mevrouw de gouverneur ziet dat ook 
wel zitten om op deze manier dat op te lossen. 

Mevrouw de voorzitter 

Mijnheer Blommaert, kan dat overeenstemmen met uw – 

De heer Blommaert 

Het komt op hetzelfde neer. Dus voor mij is dat goed. Op het moment dat we maar een uitleg krijgen. 
Maar sowieso tegen een voorstel ingaan, dat had ik wel verwacht. Maar het resultaat is eigenlijk juist 
hetzelfde, de gouverneur gaat dan in die tussen aanhalingstekens ‘nieuwjaarstoespraak’ een toelichting 
geven. Dank u. 

Mevrouw de voorzitter 

Inderdaad, dat is een mooi compromis om het zo te noemen. 
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PUNT 30. VOORSTEL VAN KRISTOF WINDELS (OPENBARE ZITTING) 

Het organiseren van een groepsaankoop van covid-sneltesten voor de gemeenten 

Mevrouw de voorzitter 

Mijnheer Windels. 

De heer Windels 

Dank u wel, voorzitter. Ik ga proberen om het kort te houden. Het is ook niet echt nodig om het lang te 
houden, want het is in navolging van een vraag die ik eigenlijk in de vorige provincieraad heb gesteld. 
Daar heb ik de argumentatie eigenlijk al aangehaald waarom wij het een goed idee vinden om het 
provinciebestuur te vragen voor het organiseren van een groepsaankoop voor sneltesten in het kader van 
de COVID-crisis. We zijn er helemaal nog niet. Dat is wel duidelijk. De cijfers gaan helaas weer de 
verkeerde kant op. Dus we zijn nog wel een tijdje zoet en weg, vrees ik. Ook al komen de vaccinaties 
eraan. Ik denk dat het ook wel duidelijk is dat die sneltesten toch een rol gaan spelen. Ik denk dat dat 
ondertussen ook wel in de media duidelijk gemaakt is en zelfs door collega’s van de heer Moens. Want 
als ik het goed heb, heeft Vlaanderen eigenlijk 4 miljoen van die sneltesten al aangekocht. Terwijl de heer 
Moens nochtans de vorige keer aanhaalde dat het totaal niet bewezen was dat die dingen nut zouden 
hebben, heeft de minister-president van zijn partij daar blijkbaar een andere mening over. Maar bon. Dus 
ik denk effectief dat die zaken wel een rol gaan spelen. Zoals mijn fractie al een aantal keer heeft 
gevraagd, hameren wij er graag op, op een zeer specifieke rol van de provincie, namelijk het 
ondersteunen van de gemeenten. We hebben het gevoel dat de gemeenten al een aantal keer in de 
steek gelaten zijn door dit provinciebestuur. We hopen dat dit nu niet opnieuw gaat gebeuren, want we 
weten dat de noden er effectief zijn bij de gemeenten. Al was het maar om hun politiediensten 
bijvoorbeeld te voorzien van sneltesten zodanig dat er heel snel kan opgetreden worden zodra er iemand 
positief wordt bevonden, zodanig dat de diensten niet in gevaar komen. Want ik herhaal waarmee ik 
begonnen ben: we zijn er nog helemaal niet. Aangezien ik een gezonde jongeman ben, denk ik dat ik 
ongeveer in november zal gevaccineerd worden. Dus we zijn nog wel een jaar zoet met dit verhaal. Het 
enige wat ik zou willen voorkomen met mijn voorstel, is dat de gemeenten straks met de handen in het 
haar zitten, te laat komen of dat er andere zaken gebeuren of dat ze de mensen niet vinden om de 
administratie ter hand te nemen om snel die sneltesten ter beschikking te hebben. Vandaar de vraag van 
de fractie aan het provinciebestuur om een groepsaankoop te organiseren voor deze sneltesten voor de 
gemeenten. Voilà. Dat was toch lang. Sorry. 

Mevrouw de voorzitter 

Dank u wel. Een lange inleiding, maar goed, u heeft het vrij kort gehouden, mijnheer Windels. Ik geef het 
woord aan de heer Moens voor een antwoord. 

De heer gedeputeerde Moens 

Ja, ik zal het ook vrij kort proberen te houden, mevrouw de voorzitter.  
Mijnheer Windels, ik apprecieer uw volhardheid. Maar ik ga u moeten verbeteren in een aantal zaken. De 
vraag van gemeenten is er niet. Die is in ieder geval niet tot bij ons gekomen. Ik heb deze week ook 
navraag gedaan bij de gouverneur, omdat het mevrouw de gouverneur is die heel veel contact heeft met 
de lokale besturen en met de burgemeesters. Ook die vraag komt niet vanuit die hoek. Wat ik wel wil 
meegeven en dat is correcte informatie, is dat we natuurlijk moeten opletten met een vals gevoel van 
veiligheid. De echte, goede testen zijn de PCR-testen. Per dag zijn er daar 100.000 van voorzien. Die 
kunnen opgebruikt worden. Momenteel wordt eigenlijk maar 40 procent gebruikt. Dus er zijn voldoende 
goede testen om dat te doen. Dus daarmee gaan we niet in op uw voorstel. Ik heb zelf nog een keer 
navraag gedaan bij onze diensten: is er vraag? Neen. Ik heb navraag gedaan bij de gouverneur. Dat was 
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ook ‘neen’. Dus wij gaan daar niet op in, wetende dat er zeer veel goede testen zijn, PCR-testen, die er 
eigenlijk in overvloed zijn en waar momenteel de capaciteit maar voor 40 procent wordt gebruikt. 

Mevrouw de voorzitter 

Ik zie dat de heer Taylor, mevrouw De Troyer en de heer Windels nog het woord vragen. 
Mijnheer Windels, ik ga eerst naar u, want u heeft het voorstel ingediend. 

De heer Windels 

Dank u wel, voorzitter. Mijnheer gedeputeerde, ik onthoud dat u het niet wil doen. Ik ben een beetje 
bezorgd om uw argumentatie eigenlijk, omwille van het feit dat u de sneltesten vergelijkt met de klassieke 
coronatesten. De reden waarom de sneltesten bestaan, is omdat je na een kwartier weet of iemand 
positief is of niet met weliswaar een foutenmarge, maar wat de mogelijkheid geeft om heel snel in te 
grijpen wat nodig is voor de gemeenten. Dat is een heel ander verhaal dan de PCR-testen waar u naar 
verwijst, waar je soms een dag of twee dagen moet wachten tot het resultaat, met alle gevolgen van dien, 
omwille van het feit dat er vervolgens een verspreiding is. Wat ik onthoud, ook uit uw antwoord, is dat 
andermaal dit provinciebestuur eigenlijk een zeer passieve houding aanneemt in die context dat u 
eigenlijk zegt: er is geen vraag. Wat ik de vorige keer al heb voorgesteld, en toen heeft u mij uiterst 
vriendelijk verzocht om gewoon een voorstel in te dienen – wat ik de vorige keer eigenlijk al had 
voorgesteld, is dat u eens gewoon proactief zou te werk gaan en uw diensten zou vragen om de 
gemeenten de vraag te stellen of ze zouden kunnen geholpen worden hierbij. Wat u doet, is wachten en 
dan vaststellen dat de gemeenten niets vragen. Wat ik vraag, is eigenlijk dat u eens rondvraagt bij de 
gemeenten. Ik heb daar tot op heden niet echt een antwoord op gekregen of u daartoe bereid bent. Allee, 
ik heb er eigenlijk wel een antwoord op gekregen. U zegt dat u dat niet bent. En dat vind ik jammer. 

Mevrouw de voorzitter 

De heer Taylor en daarna mevrouw De Troyer. 
Mijnheer Taylor. 

De heer Taylor 

Ja. Ik wil toch even reageren, omdat ik denk dat dat niet klopt wat de heer Moens zegt, dat er geen 
vragen zijn van gemeenten. Ik zit ook in dat overleg met de burgemeesters. Er is wel degelijk vraag 
geweest van gemeenten over die sneltesten en om daar duidelijkheid over te krijgen. Ik denk ook niet dat 
het aan u is, mijnheer Moens, om in te schatten of die sneltesten werken of dat ze een goede functie 
hebben. Herman Goossens, die toch wel een hele belangrijke rol speelt in deze crisis als specialist, die 
acht deze sneltesten 95 procent betrouwbaar. Dus ik denk niet dat het aan ons is om dat in vraag te gaan 
stellen. En ik denk als je als provincie dit zou aanbieden aan gemeentebesturen die nog woonzorgcentra 
hebben, dat die daar wel gebruik zouden van maken omdat dat een mogelijkheid biedt om bij een 
vermoeden van een besmetting heel snel mensen te gaan isoleren van een afdeling, waardoor je een 
uitbraak kunt vermijden. Dus daarom is het wel belangrijk. Maar ik heb een beetje het gevoel, mijnheer 
Moens, dat u een coronaontkenner een beetje bent op dat vlak. Er zijn ook klimaatontkenners. Dus dan 
zou u ook misschien moeten u afvragen of dat je als provincie de groepsaankoop van de zonnepanelen 
nog moet doen, want er zijn ook mensen die dat in twijfel trekken, of dat wel nodig is. Dus eigenlijk is hier 
gewoon de vraag: organiseer een groepsaankoop. Meer is dat niet, mijnheer Moens. Meer wordt er niet 
gevraagd van de provincie Oost-Vlaanderen. Wij vragen niet: beoordeel of die sneltesten goed zijn of 
niet. Als gemeenten die niet willen, dan zullen zij die niet kopen. Maar gemeenten die wel willen, die 
willen die graag aan zo laag mogelijke prijs. Het enige wat gevraagd wordt, is: wil je eens luisteren als 
provincie Oost-Vlaanderen of dat er gemeenten of woonzorgcentra zijn in Oost-Vlaanderen die daar 
zouden op ingaan. Meer is die vraag niet. We vragen niet om de analyse van de sneltesten te maken. We 
vragen gewoon: organiseer een groepsaankoop, want daar zijn jullie wel goed in. 
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Mevrouw de voorzitter 

Goed, dank u wel. 
Mevrouw De Troyer. 

Mevrouw De Troyer 

Dank u, mevrouw de voorzitter. Ik kan alleen maar zeggen: het voorstel van de heer Windels en de 
aanvulling van de fractieleider, de heer Taylor, zijn in mijn ogen ook terecht. 
Mijnheer gedeputeerde, wij zijn geen virologen. Wij zijn geen professoren. Maar men hoort dus de 
beangstigende woorden: gaan wij nu naar die derde golf of niet? En wat hoor ik vanmiddag om 13.00 uur 
op het journaal? Testen, testen, testen. Dat is nog het enige dat ons kan helpen erdoor te komen, de 
vroege opsporing. Nu, mijn eerste tussenkomst is: die groepsaankopen voor die sneltesten, ik zou daar 
toch eens naar kijken. Organisatorisch staat onze provincie Oost-Vlaanderen echt aan de top om die 
groepsaankopen te organiseren. Ik denk als u als provincie dat kunt faciliteren of zeggen: goed, we gaan 
dat doen, weet ik, ik ben daar quasi van overtuigd, dat er heel veel gaan op intekenen.  
Twee. U zult daar ook over oordelen en ik weet, mijnheer gedeputeerde, u zult daarover nadenken. Het 
gaat hier niet over winnaars, verliezers. Het gaat hier over het principe: kunnen we dat inderdaad niet 
organiseren, want hoe meer er getest wordt, hoe beter. Twee. Die sneltesten zou ik voorstellen om die 
eventueel aan te kopen voor ons provinciaal onderwijs. Vanmiddag op het nieuws is er duidelijk gezegd: 
wij zijn zo blij dat overmorgen de kerstvakantie begint. Ik wijs niet, ik ben maar advocaat, ik ben geen 
viroloog. Dus als ik dat hoor zeggen, voel ik toch die noodzaak in die scholen. Is het dan ook niet een 
voorbeeld voor Oost-Vlaanderen om te zeggen: goed, wij gaan zoveel sneltesten in onze provinciale 
scholen ter beschikking stellen, vroege opsporing, ik denk in het belang van leerkrachten en de leerlingen 
en de thuishaven en de grootouders, dat dat toch belangrijk is. U zult daar ook over nadenken, mijnheer 
eerste gedeputeerde en de voltallige deputatie. 
En ten derde had ik ook nog een suggestie, als ik nog mag, mevrouw de voorzitter. Wij hebben – ik heb 
het al eens gezegd – een prachtige viroloog, mijnheer Van Gucht, die zelfs gisteren nog de Wablieft-prijs 
heeft gekregen. Ik zou hier willen een voorstel doen. Als wij nu een Oost-Vlaming hebben waar iedereen 
over gans België naar kijkt en opkijkt, omdat het in simpele bewoordingen is, zou ik hem willen 
voordragen om eventueel als de beste Oost-Vlaming te willen nomineren. Ik denk dat daar ook een keer 
over mag nagedacht worden. Want ik hoor bij de meeste mensen: die man spreekt nu eenmaal heel 
duidelijke taal, die geeft rust. Het is een Oost-Vlaming, we kunnen er dan maar fier op zijn. Dank u. 

Mevrouw de voorzitter 

Dank u wel, mevrouw De Troyer. Inderdaad, het is een Oost-Vlaming. Hij komt uit onze streek. Het is zo, 
hij is van onze streek. Goed, mevrouw Verhoeve vraagt nog het woord. Ik zal eerst het woord geven aan 
mevrouw Verhoeve en dan kunt u in één brok antwoorden, mijnheer Moens. 
Mevrouw Verhoeve. 

Mevrouw Verhoeve 

Ja, goedemiddag. Ik wil mij toch aansluiten bij de vorige sprekers. Ik denk dat we met Oost-Vlaanderen 
het verschil kunnen maken. Aan de ene kant ondersteuning aan de gemeenten en anderzijds, ik ben blij 
dat mevrouw De Troyer het onderwijs aanhaalt. Ik sta daar quasi dagdagelijks met twee voeten in. Ik kan 
u zeggen, mijnheer gedeputeerde, dat inderdaad de scholen, vrijdag onze laatste schooldag. Twee 
weken kerstvakantie. U weet dat de minister van Onderwijs absoluut de scholen wil openen na twee 
weken kerstvakantie. Ik ben daar ook voorstander van. Het zal allemaal moeten lukken. Ik begrijp dat de 
cijfers in de eerste weken van januari, dat die toch eigenlijk wel – we weten niet waar we gaan landen. 
Dus ik steun het voorstel om sneltesten enerzijds aan te bieden aan gemeenten en anderzijds ook binnen 
het onderwijs te hanteren.    
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Mevrouw de voorzitter 

Dank u wel, mevrouw Verhoeve. 
Mijnheer Moens. 

De heer gedeputeerde Moens 

Ja. Natuurlijk, mevrouw Verhoeve, ik denk dat mevrouw De Troyer daarnet een argumentatie gegeven 
heeft waarom we het wel zouden kunnen doen. Dat is de scholen. Maar u moet weten, mevrouw 
De Troyer, dat die sneltesten inderdaad gebruikt worden in het onderwijs. Vandaag is men hier zelfs 
gestart in Gent. Maar die sneltesten worden ter beschikking gesteld door Vlaanderen. Dus die scholen 
moeten ze niet aankopen, die zijn er, die worden geleverd vanuit Vlaanderen. Dus dat moeten wij als 
provincie niet doen. Wat betreft de woonzorgcentra heb ik ook navraag gedaan bij een vrij grote speler en 
die zegt dat die ook geleverd worden. Dus daar moet ook een keer naar gekeken worden. Dus het is niet 
dat ik mijn huiswerk niet gedaan heb. Ik wil gewoon zeggen: van lokale besturen heb ik niets gehoord. 
Binnen het onderwijs komen ze vanuit Vlaanderen. Die zijn geleverd, die zijn voorhanden. Dus die 
moeten niet aangekocht worden. Dus ik wil dat toch wel een beetje kaderen. Ik ben absoluut geen 
ontkenner. Ik ben er zeer genuanceerd in. 

Mevrouw de voorzitter 

Goed. 
Mevrouw De Troyer vraagt nog eens het woord. 

Mevrouw De Troyer 

Ja. Kort, mevrouw de voorzitter. Mijnheer eerste gedeputeerde, geen probleem. Misschien kan ik vragen 
als dat dan inderdaad door Vlaanderen ter beschikking wordt gesteld, misschien is het dan aan u en de 
deputatie om eens te kijken of in onze provinciale scholen – ik verwijs eens naar Ninove, die heel slechte 
cijfers heeft vandaag. Ninove, Geraardsbergen, hier is het inderdaad binnen Oost-Vlaanderen, ik voel 
dat, is dat hier aan het clusteren. Dus die provinciale school hier in Ninove bijvoorbeeld, die zit midden in 
het centrum. Misschien was het goed, en ik ga die vraag aan u stellen, mijnheer eerste gedeputeerde, om 
ons minstens ook op de hoogte te houden of inderdaad die sneltesten geleverd worden. Want binnen 
twee dagen is het inderdaad kerstvakantie, mensen. Ik zou toch nog iets willen voorkomen. Als u dat ons 
kunt meedelen, ben ik ook al wat geruster. Dank u. 

Mevrouw de voorzitter 

Dank u wel, mevrouw De Troyer. Een beetje in de rand van deze vraag, maar goed, het is een terechte 
bedenking of een terechte opmerking. Ik denk dat iedereen er wel bezorgd over is. 
Mijnheer Moens. 

De heer gedeputeerde Moens 

Misschien heel kort. Mevrouw De Troyer, eigenlijk moet ik meegeven dat er in principe in de school in 
Ninove eigenlijk drie weken vakantie is. U weet, het is de examenperiode. Het gaat over een secundaire 
school. De examens zijn afgelopen. Binnen onze scholen denk ik dat er maandag nog één examendag 
geweest is. Dat zal nu minimaal zijn. Misschien nog een aantal van de eerstegraad die aanwezig zijn. 
Maar eigenlijk liggen de scholen al stil, want momenteel lopen er klassenraden. Dus in principe, in 
theorie, zal er in plaats van – er is altijd twee weken kerstvakantie, maar zeker voor de tweede en derde 
graad die examens hebben, valt dat eigenlijk al weg. Dus er zal momenteel niemand meer op school 
aanwezig zijn. 
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Mevrouw de voorzitter 

Oké, goed.  
Mijnheer Windels, u vraagt nog kort het woord? Ik ga u nog laten afsluiten. 

De heer Windels 

Ik zal het heel kort maken eigenlijk. De discussie gaat nu een beetje over de scholen, inderdaad. Maar 
mijn vertrekpunt was eigenlijk de rol van de provincie als ondersteuner van de gemeenten. Eigenlijk zeer 
concreet, mijnheer eerste gedeputeerde, is mijn vraag: kan er vanuit de diensten een mail vertrekken 
richting de gemeenten met de vraag of zij eventueel zouden intekenen op een groepsaankoop, mocht die 
georganiseerd worden door de provincie. Ik denk eerlijk gezegd dat dat niet te veel gevraagd is. Mocht 
blijken dat daar totaal geen interesse voor is, dan kan ik u verstaan. Maar ik denk dat hier een aantal 
mensen hebben aangegeven dat die er wel is en dan begrijp ik eigenlijk niet waarom u halsstarrig weigert 
om een dergelijke communicatie richting de gemeenten te doen, terwijl dat dat nochtans de rol is van de 
provincie. 

Mevrouw de voorzitter 

Goed, dank u wel. 
Mijnheer Moens. 

De heer gedeputeerde Moens 

Heel kort. Ik denk dat wij zullen stemmen over uw voorstel. Uw voorstel is: het provinciebestuur 
organiseert een groepsaankoop voor COVID-sneltesten van de gemeenten. U kunt uw vraag nu niet 
meer wijzigen natuurlijk, mijnheer Windels. 

Mevrouw de voorzitter 

Het voorstel ligt inderdaad op het stemformulier voor zoals het voorligt en daar zal inderdaad moeten 
over gestemd worden op die manier. Maar ik denk dat de vraag van de heer Windels ook wel duidelijk is 
gesteld. 
Mijnheer Windels. 

De heer Windels 

Ik wil toch nog even antwoorden. Ik bedoel, laat ons even serieus blijven. Als ik nu elke provincieraad 
opnieuw hier ga moeten op terugkomen, dan kunnen we deze groepsaankoop misschien binnen drie 
maanden organiseren. Ik heb dit voorstel ingediend, mijnheer de eerste gedeputeerde, omdat u mij daar 
vriendelijk toe verzocht heeft. Vriendelijk tussen aanhalingstekens, op het einde van de vorige zitting. Bij 
deze zijn we de discussie opnieuw aan het voeren. Als u wilt dat ik de volgende provincieraad opnieuw 
een vraag indien of een voorstel of dat uw diensten eventueel een mail zullen kunnen uitsturen om te 
kijken of er eventueel interesse zou kunnen zijn voor het organiseren van een groepsaankoop voor 
sneltesten, dan zal ik dat doen. Voilà. 

Mevrouw de voorzitter 

Goed. Maar het voorstel is wat het is. Het is ook duidelijk gesteld. Het is ook aangevuld door 
verschillende collega-raadsleden en er is ook op geantwoord. 
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De heer Taylor 

Ik heb het woord gevraagd, voorzitter. 

Mevrouw de voorzitter 

Ja, mijnheer Taylor. 

De heer Taylor 

Mijnheer Moens, ik sta echt versteld van uw reactie. Ik stond al versteld van uw reactie de vorige 
provincieraad. Dit is geen politiek spelletje, mijnheer Moens. Dit gaat over sneltesten voor onze 
coronacrisis. Misschien vindt u het niet leuk dat het voorstel ingediend wordt omdat het idee niet van de 
deputatie komt. Dat kan ik allemaal goed begrijpen. Maar ik denk gewoon de vraag stellen aan 
gemeenten of dat zij interesse hebben – dat is trouwens uw antwoord. Uw motivering is: er zijn geen 
interesses van gemeenten. U gebruikt dat als motivering. Dus de enige vraag die wij stellen – er was ook 
geen interesse voor mondmaskers, mijnheer Moens. U heeft ze ook aangekocht. Er was geen interesse 
op het moment. Het was al dat de gemeenten aan het roepen waren dat ze in de problemen zaten dat de 
provincie wakker geworden is. De enige vraag die nu gesteld wordt: kun je proactief luisteren bij 
gemeenten of er al dan niet interesse zou zijn. Want u zegt eigenlijk dat u het punt gaat wegstemmen. 
Volgens ons is er wel een nood bij gemeenten om het te doen. Bewijs dan dat u gelijk hebt. Bewijs dat de 
gemeenten geen interesse hebben in die sneltesten. Bewijs het. Bewijs uw punt. Het enige wat we 
eigenlijk vragen, is dat u uw argumentering bewijst. Dat is het enige dat wij vragen. Als daar opnieuw een 
punt moet ingediend worden op de volgende raad, dan bent u het echt niet waard dat u op de functie zit 
waar u zit. Sorry.  

Mevrouw de voorzitter 

Mijnheer Moens. 

De heer gedeputeerde Moens 

Heel kort. Mijnheer Taylor, er zijn wel gemeentebesturen geweest die de vraag gesteld hebben of de 
provincie een groepsaankoop kon doen voor mondmaskers. Die is er wel geweest. Ik zeg gewoon dat de 
vraag die nu voorligt, dat er moet over gestemd worden zoals ze voorligt. Die kun je ook niet meer 
aanpassen. Het is niet dat ik er rigide wil in zijn. Maar als je bewijzen wilt, ik heb navraag gedaan en ik 
heb navraag gedaan bij de gouverneur. Dus ik kan toch ook niet meer zeggen. 

Mevrouw de voorzitter 

Goed, we gaan het voorstel hier afsluiten en we zien wat de stemming brengt. Jullie vragen waren denk 
ik wel heel duidelijk. Ik denk dat duidelijkere vragen niet konden gesteld worden.  
We komen bij de vragen. We komen eerst bij de uitgestelde vragen van de vorige provincieraad van 
18 november. Ik ga die als eerste laten stellen. 

PUNT 31. UITGESTELD PUNT ZITTING PROVINCIERAAD 18 NOVEMBER 2020 – VRAAG VAN PHILIPPE DE CONINCK 
(OPENBARE ZITTING) 

Toekomst wijk “Klein Rusland” te Zelzate 
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Mevrouw de voorzitter 

Mijnheer De Coninck, en dank voor het wachten op uw antwoord tot nu. 

De heer De Coninck 

Dank u, mevrouw de voorzitter. De tuinwijk Klein Rusland in Zelzate vierde recent haar honderdste 
verjaardag. De wijk is grotendeels eigendom van de socialehuisvestingsmaatschappij CVBA Wonen. De 
provincie is hoofdaandeelhouder van die huisvestingsmaatschappij. Alle lokale actoren zijn het erover 
eens dat de wijk nood heeft aan een toekomstplan met een structurele aanpak. In het verleden was 
gouverneur Briers nauw betrokken bij initiatieven van burgerparticipatie in Klein Rusland. In zijn reactie 
op het visitatierapport stelde minister Diependaele dat de mogelijke instrumenten voor dit toekomstplan in 
handen liggen van de maatschappij en het lokaal bestuur. Voor het lokale bestuur kijken ze naar de 
gemeente en naar de provincie. Er dient binnen de zes maanden een nieuwe duurzame visie opgemaakt 
te worden op basis van de gewijzigde context en beleidsintentie van de minister. De voorwaarden zijn dat 
het concept van een tuinwijk behouden moet blijven en vertaald moet worden naar een tuinwijk van de 
toekomst en dat bij de heropbouw rekening wordt gehouden met de reservatiestrook van de E34 voor de 
toekomstige nieuwe Kanaaltunnel. Finaal moeten er minimaal 230 woningen worden gebouwd voor de 
ontwikkeling van een warmtenet. 
Mijn vragen zijn: is de provincie betrokken bij de ontwikkeling van een toekomstplan voor Klein Rusland? 
Zo ja, wat is het resultaat hiervan? Zo nee, wat is de visie van de deputatie? Dank u. 

Mevrouw de voorzitter 

Dank u wel, mijnheer De Coninck. 
Mijnheer Moens. 

De heer gedeputeerde Moens 

Dank u wel, mijnheer De Coninck, voor uw vraag. Ik ga misschien u eerst een klein beetje moeten 
verbeteren. Want u zegt dat wij als provincie hoofdaandeelhouder zijn voor deze woonmaatschappij. Dat 
klopt niet. Wij zijn wel altijd aandeelhouder binnen alle socialehuisvestingsmaatschappij in Oost-
Vlaanderen. Bij sommige kan dat oplopen tot 20 procent, bij andere is dat maar voor 1 procent. Maar bij 
de maatschappij waar u over spreekt, CVBA Wonen, daar is het iets meer dan 8 procent. Ons 
gemiddelde ligt op ongeveer 8 procent. Dus dat ter verbetering. 
Sta mij toe, collega’s, om toch een beetje de geschiedenis van dat dossier te schetsen, want ik denk dat 
er ook een aantal nieuwe collega’s zijn. Het is zoals u daarnet zei, collega De Coninck, dat het voormalig 
gouverneur Briers was die inderdaad trekker was en een oplossing trachtte te zoeken voor Klein Rusland. 
De Vlaamse regering heeft dacht ik al in 2016 de startbeslissing genomen voor het project verbeteren 
van de leefbaarheid voor de bewoners van Klein Rusland. Hij heeft dat ook goedgekeurd. Als 
provinciebestuur hebben wij meer dan drie jaar een projectcoördinator gefinancierd voor dit traject. Dan 
was er eigenlijk een nota en was het voorkeursbesluit van de Vlaamse regering, dat zal ongeveer 
halverwege 2018 geweest zijn. Zij hadden een voorkeursbesluit voor scenario vijf. Want er waren 
verschillende opties, verschillende scenario’s. Toen werd er gekozen voor scenario vijf, wat eigenlijk 
inhield dat de wijk moest verlaten worden en op een andere locatie moest ondergebracht worden. Dat 
ging over 160 sociale huurwoningen die eventueel aangevuld konden worden met private of met sociale 
koopwoningen. De middelen gingen komen vanuit Vlaanderen, gingen door Vlaanderen volledig 
gefinancierd worden of toch grotendeels. Maar u weet ook dat er na de gemeenteraadsverkiezingen van 
oktober 2018, dat er een andere samenstelling was in het schepencollege. Het nieuwe schepencollege 
heeft dat delegatiebesluit niet willen ondertekenen. Dus toen is daar ook geen keuze gemaakt. Het is 
eigenlijk het schepencollege dat daar een bocht maakte, een andere visie heeft. Nu, op zich vind ik dat 
niet erg. Ik vind dat dat de autonomie is van een gemeente zelf, van een gemeentebestuur om die 
beslissing te nemen. Maar dat heeft natuurlijk wel een aantal consequenties, het nemen van die 
beslissing. Het maakt ook dat er jaren geïnvesteerd is en dat er wel wat middelen zijn verloren gegaan. 
Dat is mijn opinie daaromtrent. Maar zoals u terecht zelf opmerkt, ligt de bal nu in het kamp van de 
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gemeente Zelzate en van CVBA Wonen zelf. Persoonlijk lijkt mij dit nu een zeer lokale aangelegenheid 
waarbij Vlaanderen en de provincie in het verleden al heel wat inspanningen hebben geleverd. Maar dat 
tot nu toe niet doet. Minister Diependaele, dat klopt ook, heeft in mei 2020 aan de 
huisvestingsmaatschappij en aan Zelzate, maar eerder aan de huisvestingsmaatschappij, zes maanden 
de tijd gegeven om een plan uit te werken. Ik heb begrepen dat er ondertussen een toekomstplan is voor 
de wijk Klein Rusland, dat nu ook goedgekeurd zou zijn op de raad van bestuur van CVBA Wonen. Maar 
als provincie zijn wij daar eigenlijk verder niet echt in betrokken als provinciebestuur. 

Mevrouw de voorzitter 

Dank u wel. 
Mijnheer De Coninck. 

De heer De Coninck 

Dank u voor de uitleg. 

Mevrouw de voorzitter 

Dank u wel. Dan kunnen we overgaan naar de volgende vraag. 

PUNT 32. UITGESTELD PUNT ZITTING PROVINCIERAAD 18 NOVEMBER 2020 – VRAAG VAN BART VERMAERCKE 
(OPENBARE ZITTING) 

Gevaarlijke situatie in fietsknooppuntennetwerk 

Mevrouw de voorzitter 

Mijnheer Vermaercke. 

De heer Vermaercke 

Dank u wel, voorzitter. Het is al een tijdje geleden natuurlijk dat het gebeurd is. Ik zal mijn vraag duiden. 
De provincie Oost-Vlaanderen, gekend om haar recreatief aanbod voor fietsers, zeker in deze 
coronatijden zijn dat lovenswaardige initiatieven. Er zijn veel uitgestippelde routes. Maar de fietser heeft 
ook de mogelijkheid om zelf routes te maken via het ons bekende fietsknooppuntennetwerk. Over het 
algemeen gaat het om veilige en comfortabele verbindingen. Dat zijn twee basiskenmerken waaraan een 
fietsknooppuntennetwerkroute moet voldoen denk ik. Zelf was ik enige tijd geleden – u weet of u weet 
niet dat ik een fervent fietser ben – op ontdekking in het wondermooie Meetjesland. Ik was daar echt 
verbaasd dat ik daar geconfronteerd werd op een fietsknooppuntennetwerk met een quasi onbereikbare 
weg. De weg zelf ligt er zo goed als onberijdbaar bij. De zijkanten waren herschapen in modderstroken. 
Het betreft het stuk – ondertussen zult u het wel opgezocht hebben – tussen de fietsknooppunten 26 en 
17. Ik heb dat een keer gevraagd aan iemand die daar woonde. Die kon mij bevestigen dat zelfs als het 
droog is, dat het daar eigenlijk niet te doen is, want dan moet je in het zand rijden. Nu, naar het schijnt, 
zei die man mij, gebeuren daar ook regelmatig zelfs valpartijen. Nu, zelfs voor een flandrien, zoals ik, was 
het daar ronduit gevaarlijk. U moet rekening houden: niet iedereen fietst met een mountainbike of met 
een andere koersmachine. Maar tegenwoordig zijn er fietsen van alle soorten. Tweewielers met kinderen 
achterop, bakfietsen en dergelijke. Ik vind het bijna onverantwoord om dergelijke voertuigen op zo een 
fietsknooppuntennetwerk te sturen.  
Vandaar mijn concrete vraag. Is het fietsknooppuntennetwerk de verantwoordelijkheid van de provincie? 
Twee. Worden de fietskooppunten regelmatig gecheckt en geüpdatet zodat comfort en veiligheid 
gegarandeerd kunnen worden? Drie. Is men op de hoogte van de situatie aldaar? Vier. Kan de provincie 
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inspanningen doen om de situatie aldaar veilig te maken? Er zijn oplossingen voor denk ik. Een strook 
ernaast leggen, dat moet niet zoveel geld kosten denk ik. Want de weg op zich, begrijp ik, heb ik 
ondertussen ook opgezocht, is eigenlijk een beschermd monument. Maar het is volgens mij toch mogelijk 
om daar een strook naast te leggen die ietwat verhard is met grind. Tot daar mijn vraag. Dank u wel. 

Mevrouw de voorzitter 

Dank u wel. 
Mevrouw Gillis, ik denk dat dat een vraag is voor u. 

Mevrouw gedeputeerde Grillaert 

Nee, voorzitter, het is een vraag voor mij. Het gaat over het recreatieve fietsen. 

Mevrouw de voorzitter 

Excuseer. Mevrouw Grillaert, mijn excuses. 

Mevrouw gedeputeerde Grillaert 

Geen probleem, voorzitter. Ik heb eigenlijk al een stuk van het antwoord gegeven, in die zin dat het gaat 
over een recreatief fietsknooppuntennetwerk waar Toerisme Oost-Vlaanderen voor verantwoordelijk is. 
Nu, collega Vermaercke, u weet het of u weet het niet, maar onze fietsknooppunten of onze 
fietsknooppuntennetwerken worden regelmatig gecontroleerd door vrijwilligers. Die worden peter en 
meter genoemd. Zij bekijken de bewegwijzering, zij bekijken of er nog andere problemen zijn enzovoort. 
Nu, wat dit specifieke probleem betreft, is er ook al een discussie geweest in de zin dat er eind 2018 
bekeken is bij de herwerking van het fietsnetwerk Meetjesland of we dit specifieke stukje nog zouden 
behouden in het netwerk. Ik kan u daarvan zeggen dat de meningen daarover verdeeld waren. Maar het 
alternatief is soms slechter dan het origineel. Ik verklaar mij nader. Het is namelijk zo: als je kiest naar 
alternatieven, dat je ook vaak op drukkere stukken weg terechtkomt die voor recreatieve fietsers niet zo 
geschikt zijn. Vandaar dat er toch geopteerd is in 2018 om dit stukje te behouden in het fietsnetwerk van 
het Meetjesland. Nu, dit wil niet zeggen dat als de situatie zich blijvend voordoet, dat we dit niet kunnen 
verleggen. Maar we zijn nogal terughoudend omwille van het feit dat het wel een mooi stukje is. Maar 
natuurlijk, we weten allemaal door het feit dat corona er geweest is, de eerste lockdown er nog altijd is nu 
en nog even zal blijven, dat het fietsen en wandelen een hoge piek heeft bereikt, ook in onze provincie en 
eigenlijk zeker in onze provincie. Vandaar dat het natuurlijk veelvuldig gebruikt is. 
Slotsom. We weten het probleem, we kennen het probleem. We hebben ervoor gekozen om het te 
behouden in het netwerk Meetjesland. Of we het wel zouden behouden, dat zal verder onderzoek ook 
uitwijzen. Maar ik heb u de voordelen ervoor gegeven. Maar u heeft de nadelen ervan ondervonden. Dus 
in die zin zal ik dit verder nog bekijken of er een mogelijkheid is om toch een eventuele verlegging te 
opteren of ervoor te kiezen, maar de nadelen zijn er ook. Voilà. Ik denk dat dat mijn antwoord is, 
voorzitter. 

Mevrouw de voorzitter 

Mijnheer Vermaercke. 

De heer Vermaercke 

Ja, ik vind het inderdaad een zeer mooi stuk, gedeputeerde. U wenst het te behouden. Maar ik denk dat 
er, zoals ik gezegd heb, een oplossing zou moeten gemaakt worden om er gewoon een stukje van een 
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meter naast te leggen dat in grind gemaakt wordt. De ruimte is daar beschikbaar denk ik. Dat moet een 
keer overwogen worden, denk ik. 

Mevrouw gedeputeerde Grillaert 

Misschien nog kort, voorzitter. Heel kort. Maar het is ook niet zo evident. Wij leggen de fietspaden zelf 
niet, dus we zijn ook geen eigenaar ervan. U heeft zelf aangehaald dat het een heel mooi stukje is 
waarbij verharding ook niet zo evident is. Dus dat is nog een bijkomend probleem. 

Mevrouw de voorzitter 

Goed. Dan komen we bij de volgende vraag. 

PUNT 33. UITGESTELD PUNT ZITTING PROVINCIERAAD 18 NOVEMBER 2020 – VRAAG VAN PETER HERTOG 
(OPENBARE ZITTING) 

Fietssnelweg F411 tussen Sint-Niklaas en Hulst 

Mevrouw de voorzitter 

Mijnheer Hertog. 

De heer Hertog 

Dank u wel, mevrouw de voorzitter. We blijven inderdaad bij het fietsen. Meer bepaald de fietssnelweg 
F411 Sint-Niklaas-Hulst. Een zeer belangrijke fietssnelweg. Niet alleen omdat die vertrekt in Sint-Niklaas, 
niet alleen omdat het een internationale fietssnelweg is, maar eigenlijk vooral omdat het denk ik de 
oudste fietssnelweg is die door de provincie Oost-Vlaanderen indertijd is aangelegd. Die dateert al van 
eind jaren tachtig. Het is dus bijna een historisch stuk. Maar daar zit onmiddellijk ook het grote probleem. 
Die is aangelegd met de toenmalige normen en de toenmalige drukte van verkeer. Dat betekent dat die 
vaak op vele plaatsen te smal is voor het verkeer van vandaag de dag. En ook dat de ondergrond meer 
op een mountainbikepad soms lijkt, en dan vooral het stuk boven de expresweg dat langs de 
stropersbossen loopt, dan op een fietssnelweg. In die zin is het soms meer een recreatief fietspad dan 
een fietssnelweg. Nochtans wordt er al geruime tijd vanuit de stad Sint-Niklaas en vanuit de gemeente 
Sint-Gillis wordt er op aangedrongen, en er is ook ruimte beschikbaar om die fietssnelweg in goede staat 
te brengen en te verbreden. Er is indertijd in het verleden met de afdeling Natuur en Bos wat discussie 
geweest rond het gedeelte boven de expresweg dat langs de stropersbossen loopt, maar ook dat is 
opgelost. Dus is mijn vraag: eigenlijk is dit een quick-win. Dus het fietspad ligt er al. Men kan op een heel 
snelle manier heel veel fietsers die niet alleen vanuit Sint-Niklaas naar Hulst fietsen, maar ook veel 
scholieren die vanuit het noorden van het Waasland naar Sint-Niklaas fietsen, men kan die op een heel 
eenvoudige manier, omdat het er grotendeels al ligt, een perfect nieuwe fietssnelweg aanbieden. Dus is 
mijn vraag hoe het komt dat ondanks het aandringen van de stad Sint-Niklaas en de gemeente Sint-Gillis 
daar maar geen werk van gemaakt wordt. De vraag dateert eigenlijk van vorige maand. Dus mocht er 
ondertussen al werk van gemaakt zijn, mijn excuses dan, maar ik heb het de laatste maand niet meer 
nagekeken. Dus de gedeputeerde kan mij daar ongetwijfeld meer tekst en uitleg over bezorgen. 

Mevrouw de voorzitter 

Dank u wel. Dat zou een mooi en kort antwoord kunnen zijn om te zeggen: het is in orde.  
Mevrouw Gillis, we kijken naar u daarvoor. 
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Mevrouw gedeputeerde Gillis 

Ik zou dat heel graag zeggen, want het ligt ook in mijn buurt, het fietspad, dus ik ken het ook heel goed. 
Het is inderdaad een oud fietspad. Het ligt op een oude spoorwegberm. Het verbindt inderdaad Hulst met 
Sint-Niklaas. Ik ga het fietspad opdelen in twee delen, mijnheer Hertog. Het eerste deel is van aan het 
Nederlandse Clinge tot aan het rondpunt van het Kalf. Daar zijn inderdaad al heel lange discussies over. 
Niet alleen over de verharding, welk type er moet gebruikt worden, maar ook over de compensaties 
omdat het inderdaad langs het Stropersbos loopt, Habitatrichtlijngebied. Men had een consensus over de 
compensatie omwille van de natuurlijke bermen met hoge natuurwaarden aan de kant van de rand van 
het bos uiteindelijk. Dus daar is men het over eens, over die compensaties. Maar nog niet over de 
verharding. Het is Erfgoed die zich nu vragen stelt over de kleur van verharding en over de korreldikte die 
moet gebruikt worden. Zij vragen nu om drie proefvlakken aan te leggen met drie verschillende kleuren 
en met drie verschillende korreldikten, zodanig dat zij kunnen zien wat het effect is op de natuur. Dus om 
te zien wat het effect is op de omgeving. Die proefvlakken zouden normaal gezien februari, maart worden 
aangelegd. Dat is net nog voor het broedseizoen. Ze waren nog niet bezig, maar het zou kunnen dat er al 
vroeger werken gebeuren aan de bermen om dus struiken te kappen. Dan zou na het broedseizoen 
kunnen gestart worden met de werken effectief in dat gedeelte. Maar u weet dat het niet alleen smal is, 
maar er zijn ook nog delen die nog niet eens verhard zijn. Dat is inderdaad zoals de heer Vermaercke 
daarjuist sprak over modderpoelen, dat is daar ook een modderpoel. 
Het tweede gedeelte is het deel vanaf De Klinge tot in Sint-Niklaas. Dat ligt er inderdaad zeer slecht bij 
omwille van wortels van bomen die het fietspad omhoog geduwd hebben. Daar is men nu bezig met 
onderhandelingen bij NMBS omdat het grootste gedeelte voor de grondverwerving bij NMBS zit. Dus dat 
kan vlot gaan. De gemeente Sint-Gillis en de gemeente Sint-Niklaas zijn bezig met een 
samenwerkingsovereenkomst op te stellen, zodanig dat men kan starten met het opmaken van de 
startnota. Het gemakkelijke van dit fietspad is dat het dus eigenlijk er al ligt. De route is bepaald. Als de 
startnota is opgemaakt, dan kan het uiteindelijk snel gaan. Maar de werken vlotten zal ik zeggen.  
Zeker voor het eerste gedeelte in De Klinge is er toch wel zicht op dat volgend jaar, na het broedseizoen, 
de werken kunnen starten en dat het in het najaar al gerealiseerd zal zijn daar. 

Mevrouw de voorzitter 

Mijnheer Hertog, is dat voldoende antwoord? 

De heer Hertog 

Dit is alleszins een hoopvol antwoord. Gewoon even samenvattend voor mezelf. Ik begrijp goed dat dus 
het gedeelte voor Sint-Gillis-Sint-Niklaas, dus laat maar zeggen onder de expresweg, dat er nog 
gesprekken moeten gevoerd worden met de NMBS en de gemeenten om de gronden te verwerven en 
dat daarna de provincie het fietspad op korte termijn zou kunnen verbreden en aanleggen. Heb ik dat 
goed begrepen? 

Mevrouw gedeputeerde Gillis 

De gesprekken moeten niet meer opgestart worden, de gesprekken zijn al bezig met de NMBS. 

De heer Hertog 

Maar dat de gronden nog moeten verworven worden door de gemeente waarna de provincie het fietspad 
kan verbreden. 

Mevrouw gedeputeerde Gillis 

Wel, u weet ook, mijnheer Hertog, dan moet er een startnota worden opgemaakt, een projectnota. En dan 
een gunning, bestek opmaken. Maar dat kan versneld natuurlijk gebeuren, omdat de route al bepaald is. 
Als je de route nog moet bepalen voor de startnota, dan duurt het natuurlijk veel langer. Maar beide 
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gemeenten zijn vragende partij om dat zo snel mogelijk te doen, dus ik verwacht dat die gesprekken ook 
wel zullen vlotten tussen Sint-Gillis en Sint-Niklaas. 

De heer Hertog 

Goed. En het bovenste gedeelte, dus zeg maar langs de Stropersbossen, heeft het een beetje te maken 
met de korreldikte en de kleur van de bedekking die nog moet bepaald worden. Ook dat is goed nieuws. 
Ik bedoel goed nieuws, soms stel ik mij daar weleens vragen bij, maar bij de voorbereiding van het 
dossier had ik gezien dat de provincie aan zichzelf al een kleine twee jaar geleden een bouwvergunning 
had verleend. Vandaar dat ik mij afvroeg hoe het kwam dat er maar geen schot in de zaak kwam. Ik zag 
ook dat een gedeputeerde – er staat geen naam bij natuurlijk – maar een gedeputeerde in het dossier 
heeft tegengestemd. Dus ik vermoedde al, mevrouw Gillis, dat er misschien tegenstand zou zijn binnen 
de deputatie om dit dossier uit te voeren. Maar zoals ik het nu begrepen heb, is dat niet het geval en 
wordt er zodra er van Erfgoed een akkoord is over de korreldikte en de kleur van de bedekking, gezwind 
gestart door de provinciale diensten met de aanleg van dit fietspad. 

Mevrouw gedeputeerde Gillis 

Ja, absoluut. Het zal dus gerealiseerd worden in het najaar, dus na het broedseizoen. In het najaar kan ik 
u uitnodigen om het fietspad in te fietsen. 

De heer Hertog 

Graag. Dank u wel. 

Mevrouw de voorzitter 

Goed, dan komen we bij onze volgende vraag. 

PUNT 34. UITGESTELD PUNT ZITTING PROVINCIERAAD 18 NOVEMBER 2020 – VRAAG VAN HANS MESTDAGH 
(OPENBARE ZITTING) 

Planprocessen voor nieuwe boscomplexen 

Mevrouw de voorzitter 

Mijnheer Mestdagh. 

De heer Mestdagh 

Dank u, mevrouw de voorzitter. Het is een kleine vraag in verband met boscomplexen en meer bepaald 
planologische processen bij boscomplexen. We weten allemaal dat het provinciebestuur, maar ook de 
Vlaamse regering een groot belang hecht aan de toename van de bosindex en meer bebossing. Dat zijn 
natuurlijk nobele initiatieven, bomen planten en bossen planten. Maar bossen hebben maar betekenis als 
ze ook een planologische bescherming hebben wanneer ze vallen binnen bestemmingen die ook het 
voortbestaan van die bossen verzekert. Meer bepaald dus eigenlijk stedenbouwkundige voorschriften op 
maat van het bos. Dat geeft meer garantie op langere termijn. Binnen onze meerjarenbegroting en ons 
meerjarenplan van de provincie staat onder andere een prioritair actieplan. Voor de volledigheid 
AP000093. Dat gaat over het geïntegreerd ruimtelijk beleid operationaliseren binnen een transitie naar 
een robuuste en veerkrachtige ruimte. Daarin vinden we de actie die specifiek gericht is op planologische 
processen. Niet planologische, er staat: planprocessen voor nieuwe boscomplexen in Oost-Vlaanderen. 
In een tussentijds rapport dat wij binnen de provincieraad hebben goedgekeurd in september 2020 kreeg 
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deze actie, dus de actie voor het creëren van planprocessen voor nieuwe boscomplexen in Oost-
Vlaanderen, het statuut in voorbereiding. Ter duiding werd aangegeven dat onder andere er gesprekken 
waren met Omgeving Vlaanderen rond het boscomplex of complexproject Kluisbos en Kluisbergen. 
Omdat dit heel belangrijk is naar mijn aanvoelen, als je dus bossen wilt creëren in een provincie en dat 
ook koppelt aan een planologisch proces, heb ik daar een aantal vragen opgelijst: 

1. Wat is de huidige status van de actie samen met de Regionale Landschappen en bosgroepen 
planprocessen voeren naar nieuwe boscomplexen in Oost-Vlaanderen? 

2. Wat bedoelt men eigenlijk in die actie met het woord ‘planprocessen’? Is dit effectief een 
ruimtelijk planproces? Of is dat een masterplan of een actieplan? Om welk soort plan gaat het 
concreet? 

3. Wat is de ambitie van het provinciebestuur binnen deze actie? Dus wat wil men in de toekomst 
bereiken met deze actie? Wat is de lat die men legt? Waar wil men naartoe? Hoeveel hectare? 

4. Heel belangrijk denk ik ook: welke gesprekken werden gevoerd met de Regionale Landschappen 
en bosgroepen? Want dat is toch het uitgangspunt van deze actie. In functie van deze actie en 
welke staan er nog op stapel? 

Dat zijn de vragen die ik daarover heb. 

Mevrouw de voorzitter 

Dank u wel, mijnheer Mestdagh. 
Mevrouw Gillis, we komen daarvoor bij u.  
Mevrouw Charlier, excuseer. 

Mevrouw gedeputeerde Charlier 

Dank u wel, mevrouw de voorzitter. Zeker en vast dank u wel, mijnheer Mestdagh, voor deze vraag, die 
inderdaad, als je ergens leest ‘in voorbereiding’, die misschien toch een paar vragen oproept. In 
voorbereiding betekent in dit geval voor de provincie initiatiefase. Dat betekent dat we in het jaar 2019 
daar nog niet veel aandacht aan besteed hebben, maar dat we wel in 2020, u las dat in september, 
gestart zijn met: hoe gaan we deze actie en dit actieplan aanpakken en vervolledigen in de loop van de 
volgende jaren van dit bestuur? Het is de bedoeling van alle acties, maar ook vooral alle actoren op 
elkaar af te stemmen. Want u begrijpt dat er in verband met bossen en bijkomende bossen en die 
planningen, dat er heel wat verschillende actoren op het terrein werkzaam zijn. Eerst en vooral heeft er 
een overleg plaatsgehad tussen onze administratie en het Departement Omgeving van de Vlaamse 
overheid, omdat ook die zaken belangrijk zijn. Wij willen weten en inzicht krijgen op welke acties en welke 
planprocessen met betrekking van die boscomplexen Vlaanderen bezig is, welke op de agenda staan en 
belangrijk, hoe die zich kunnen verhouden tot onze provinciale planningsprocessen. De volgende stap zal 
zijn om een overleg te plannen met de collega’s van klimaat, milieu, natuur om ook daar afstemming te 
vinden. Zij zijn al in de loop van dit jaar aan dat proces bezig en zij zijn daarmee gestart. Zij mogen hun 
wensen en hun verwachtingen uiten naar de dienst ruimtelijke planning. Daarbij hoort u dus dat de 
coördinatie van deze actieplannen bij ruimtelijke planning zit en dat het de bedoeling is om vanuit 
ruimtelijke planning die boscomplexen aan te duiden, daar eventueel RUP’s voor op te maken. 
Ondertussen hebben we natuurlijk niet stilgezeten en zijn we op een of andere manier, wanneer het ad 
hoc kon, bezig geweest met bosuitbreiding. Wij hebben de initiatieven om de CO2-uitstoot van de 
vliegreizen te compenseren. Die middelen worden gestort in een bosfonds. Daarvoor is recent nog een 
bosaanplant beslist in Wortegem-Petegem. Het komt er dus eigenlijk op aan om vandaag te zoeken naar 
maximale synergiën tussen onze geplande provinciale acties en vooral de Vlaamse acties rond 
bosuitbreiding. Die synergiën staan zeker en vast vandaag nog niet op punt. In de volgende maanden 
zullen er dus nog verschillende overlegmomenten plaatshebben. Dan zal een afwegingskader opgemaakt 
worden, een plan van aanpak om te komen tot die geplande boscomplexen. En voor de rest willen wij 
kijken waar kansen liggen en waar wij ad hoc beslissingen kunnen nemen. Al met al moet ik u dus 
zeggen dat we nog echt aan de beginfase staan van dit actieplan en dat in de loop van de volgende vier 
jaar dat dit bestuur werkt, dat daar die uitrol van dat actieplan zal opgenomen worden en zal naar de 
provincieraad komen.  
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Mevrouw de voorzitter 

Dank u wel. 
Mijnheer Mestdagh, dat volstaat? 

De heer Mestdagh 

Ik bedank de gedeputeerde voor haar antwoord. Ik noteer in elk geval ook dat in het antwoord werd 
gemeld dat er ook een onderzoek zal gebeuren naar het eventueel opmaken van RUP’s, ruimtelijke 
uitvoeringsplannen. Ik veronderstel dat dat provinciaal ruimtelijke uitvoeringsplannen zullen zijn, als ik dat 
goed begrijp. Ik kijk dan ook uit naar het initiatief dat uw opvolger, mevrouw Vervliet, zal nemen daarin. 

Mevrouw de voorzitter 

Dank u wel. 

PUNT 35. UITGESTELD PUNT ZITTING PROVINCIERAAD 18 NOVEMBER 2020 – VRAAG VAN HANS MESTDAGH 
(OPENBARE ZITTING) 

Bestuurlijke hervorming sociaal woonlandschap 

Mevrouw de voorzitter 

Mijnheer Mestdagh. 

De heer Mestdagh 

Ik ga even de context wijzigen, moment. Oké. Het sociaal woonlandschap. Ik denk dat de meeste 
mensen of toch mensen vanuit de provincieraad die in de raad van bestuur van een sociale 
huisvestingsmaatschappij zitten, weten waarover dit gaat. Het is een initiatief van de Vlaamse regering 
die tegen januari 2023 het sociale huisvestingslandschap wil wijzigen en wil gaan naar één woonactor per 
gemeente, waarbij dus alle activiteiten vanuit sociale verhuurkantoren en ook sociale 
huisvestingsmaatschappijen worden gebundeld. Dus één woonactor op het grondgebied van de 
gemeente. De Vlaamse overheid ziet dit als een oefening in de richting van meer efficiëntie en slagkracht 
voor de sociale huisvesting. Het is natuurlijk zo dat ook de provincie een taak heeft in het woonbeleid, op 
het sociaal woonbeleid, en dat wij daar misschien ook een rol kunnen spelen. In gans het verhaal zoals 
het nu gepresenteerd wordt door de Vlaamse overheid is het voor mij niet volledig duidelijk welke rol voor 
de provincie daar is weggelegd. Dat is ook de vraag: welke rol willen wij als provincie Oost-Vlaanderen 
daarin spelen? Je zou bijvoorbeeld een voortrekkersrol kunnen spelen in de afbakening van de 
verschillende gebieden, want een woonactor is niet gebonden aan één bepaalde gemeente. Of je zou 
ook een aandeel kunnen nemen in de verschillende woonactoren, zoals dat nu op dit ogenblik het geval 
is. Dus de vraag is vooral dan in de richting van het provinciebestuur: hoe ziet zij haar betrokkenheid in 
deze herverkaveling van het sociaal woonlandschap en wat is de ambitie van de provincie in deze 
hervorming? Wat is haar rol die zij zichzelf toe-eigent? Is het een trekkersrol? Is het een mediator, 
iemand die onderhandelt rond de afbakening? En hoe willen wij in de toekomst ook actief nog deelnemen 
in die verschillende woonactoren, die ene woonactor per gemeente? Dank u wel. 

Mevrouw de voorzitter 

Dank u wel. 
Vanuit de deputatie mevrouw Charlier. 
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Mevrouw gedeputeerde Charlier 

Dank u wel, mevrouw de voorzitter. Opnieuw dank u wel, mijnheer Mestdagh, voor deze zeer belangrijke 
vraag. Want als provincie maken wij deel uit van heel wat sociale huisvestingsmaatschappijen. Weliswaar 
meestal met minder aandelen of eigenlijk heel klein. Maar wij hebben daar inderdaad een functie. Sta mij 
toe om te zeggen dat bij de uitrol van wat vandaag op tafel ligt en bij de nota die vandaag op tafel ligt, dat 
de provincies daar niet bij betrokken waren. Wij hebben die ook dus gelezen. Los van het feit dat we dus 
aandeelhouder zijn en dat wij ook zorgen voor de ondersteuning van de sociale verhuurkantoren staan 
wij daar dus eigenlijk voor een stukje naar te kijken. Nochtans, we hebben ondertussen ook wel informeel 
overleg gehad met de Vlaamse overheid. De Vlaamse overheid die trekkende factor is in het verhaal. 
Vlaanderen heeft beslist om de regierol voor de uitrol van die woonmaatschappijen bij de gemeenten te 
leggen. De gemeenten zullen de beslissing moeten nemen op welke manier zij die sociale 
woonmaatschappijen organiseren. Of zij daarin samengaan met anderen of zij een eigen 
woonmaatschappij gaan oprichten. Die beslissing zal genomen worden door de gemeenten. U koppelt 
daar de regiovorming aan. Natuurlijk, als je daar naar kijkt, ook naar de regiovorming, en je ziet bepaalde 
huisvestingsmaatschappijen, maar ook de sociale verhuurkantoren, vooral die regionaal gevormd zijn, 
dan is het logisch dat daaraan gedacht wordt of dat eventueel een rol kan spelen. Of dat de afbakening 
wordt van de werkingsgebieden van die woonmaatschappijen, dat is hier de vraag. Elke 
woonmaatschappij zal aan bepaalde voorwaarden moeten voldoen. Voldoende huizen in hun 
patrimonium, voldoende woningen moet ik eigenlijk zeggen binnen hun patrimonium. Heeft een 
gemeente niet voldoende woningen in hun patrimonium, dan zullen zij naar een andere gemeente 
moeten kijken om daar een samenwerkingsakkoord over af te sluiten om dan samen één 
woonmaatschappij te vormen. De bedoeling is om tegen 1 januari 2023 van start te kunnen gaan. Maar 
als wij zien wat er vandaag allemaal nog op tafel ligt, dan zal dat een hele klus zijn om te slagen en af te 
ronden tegen 2023. Er zal nog heel wat moeten uitgeklaard worden. Ik heb daarnet al gezegd welke 
problemen er voorliggen. De fusie tussen sociale huisvestingsmaatschappijen, maar even goed het 
ontmantelen van sociale huisvestingsmaatschappijen. Maatschappijen die vandaag op twee, op drie, 
soms op vier gemeenten werkzaam zijn. Gaan die kunnen op die verschillende gemeenten blijven 
werkzaam zijn? Of gaan die moeten ontmanteld worden? Ook die vragen zullen allemaal op tafel liggen. 
Het is eigenlijk wel de bedoeling om dat vanuit de provincie zeer expliciet te volgen en aan onze 
vertegenwoordigers in de sociale huisvestingsmaatschappijen voldoende informatie te geven, voldoende 
ondersteuning te geven, zodat zij mee de beslissing kunnen nemen die vooral door Vlaanderen, maar die 
eigenlijk door de gemeenten zal moeten genomen worden. Wij blijven in ieder geval investeren in die 
sociale huisvestingsmaatschappijen via onze aandelen. Op die manier zijn wij vertegenwoordigd in heel 
wat van die sociale huisvestingsmaatschappijen en zullen wij daar onze rol kunnen spelen. Een rol die 
gezien de aandelen, gezien het gewicht dat de provincies in die huisvestingsmaatschappijen hebben, 
natuurlijk niet heel groot zal zijn. Is dat voldoende voor uw vragen? 

De heer Mestdagh 

Voor mij is dat voldoende. Misschien nog een kleine verduidelijking naar de toekomstige 
huisvestingsmaatschappijen – als je ze zo nog mag noemen, want ze noemen het woonactor. Zullen wij 
daar ook financieel nog actief zijn? Bijvoorbeeld nog aandelen hebben? Is daar een visie op vanuit het 
provinciebestuur? 

Mevrouw gedeputeerde Charlier 

Op die vraag naar de toekomst toe kan ik eigenlijk niet een duidelijk antwoord geven. Dat zal ervan 
afhangen hoe dat proces zich in de loop van 2021 verder zal ontwikkelen. 

De heer Mestdagh 

Oké. Dan dank ik u voor uw antwoord. 



DEBATTEN 

34 Provincieraad van 16 december 2020  

Mevrouw de voorzitter 

De heer Blommaert vraagt daarover het woord. 
Mijnheer Blommaert. 

De heer Blommaert 

Excuseer. Ik wil nog even toevoegen. Ik moet toch ervaren, mevrouw Charlier, dat u zegt dat wij binnen 
die maatschappijen ons zegje kunnen doen. Dat is waar. Maar in de meeste maatschappijen, tenzij ik mij 
verschrikkelijk vergis, zit je daar gewoon alleen als vertegenwoordiger van de provincie. Ik zit daar 
ondertussen al vele jaren in. Je zit daar alleen als vertegenwoordiger. Meer nog, als provincie kun je wel 
mee kijken, je kunt je zegje doen, maar eigenlijk zijn het de lokale besturen die eigenlijk altijd alles op 
voorhand zeer netjes met elkaar afspreken. Welke partijen dat ook waren in het verleden en nu, dat is nu 
eenmaal de realiteit. Ik ga zelfs meer zeggen. Ik zie zelfs op sommige plaatsen dat wat betreft die fusies, 
je moest dus duizend woningen hebben voor die fusies, dat men eigenlijk zelfs kijkt naar de politieke 
samenstelling van een naburige gemeente om met elkaar te praten. Dus soms vraag ik mij ook af: als 
provincie, zouden we daar niet beter nog meer informatie krijgen en nog harder kunnen op tafel slaan, 
want nu zitten we er af en toe bij voor spek en bonen. Dank u. 

Mevrouw de voorzitter 

Dank u wel voor deze aanvulling. U zit er inderdaad al heel lang en u heeft al veel ervaring in die 
huisvestingsmaatschappijen. Dan kunnen we overgaan naar de volgende vraag. 

PUNT 36. UITGESTELD PUNT ZITTING PROVINCIERAAD 18 NOVEMBER 2020 – VRAAG VAN BART BLOMMAERT 
(OPENBARE ZITTING) 

Leidraad implementatie nieuwe arbeidsorganisatie directie Recreatiedomeinen 

Mevrouw de voorzitter 

Mijnheer Blommaert, ook een dossier dat u al heel lang opvolgt. 

De heer Blommaert 

Dank u wel, mevrouw de voorzitter. Dat is inderdaad al zeer lang. Nu, ik denk dat we met deze leidraad 
voor implementatie van een nieuwe arbeidsorganisatie, dat we daarmee ook kunnen nadien dit hoofdstuk 
toch wat mij betreft en mevrouw Charlier als gedeputeerde ook natuurlijk, een stuk kunnen afsluiten. 
Nu, concreet mijn vraag. Wij hebben op een Teams-vergadering van de heer Boven, op 20 oktober, ik 
weet niet of ik mij vergis, een zeer lijvig document ontvangen. Dat was op 10 november, sorry, die 
commissie. Eigenlijk had ik toch graag eens geweten hoe het komt dat wij daar zeer laat – want als je ziet 
wat de heer Boven daar allemaal vertelde, dat wij eigenlijk zo laat in kennis gesteld zijn van alles wat 
daar gezegd is. Dus eigenlijk transparantie. Die man sprak ook over transparantie met iedereen. Met 
iedereen, behalve dan toch met de leden van de oppositie, want ik moet eerlijk zeggen: ik heb een tijdje 
in de raad van bestuur van De Gavers gezeten, wat daar nadien gebeurd is, eerlijk gezegd, na december 
van vorig jaar, tenzij mijn collega’s daar meer over weten, heb ik daar weinig of niets meer over gehoord. 
Dus ik wil nog concreet vragen: de heer Boven spreekt over een totale ommekeer in de werking van het 
personeel. Ik vraag mij af: wat bedoelt hij daar eigenlijk mee? Ik heb dat dan gevraagd, maar hij gaf de 
indruk dat opeens dat personeel andere taken ging krijgen. Of ze nu willen of niet, dat ze meegingen 
gaan in het verhaal. Dan stel ik mij toch de vraag: hoe ga je als deputatie, hoe ga je als leidinggevende 
ook, uw personeelsleden kunnen motiveren om de draad op te nemen en één marsorder te volgen voor 
de goede uitwerking van dat domein of domeinen, ik moet in meervoud spreken. Men spreekt over een 
DNA van domeinen. Hoe is men eigenlijk tot die bepaling gekomen? Wie heeft daar over beslist? Heeft 
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hij daar zelf over beslist? Hebben jullie daar ook inzage in gehad? Concreet wil ik ook een keer weten: 
zoals in het verleden hebben wij, ik geef maar een voorbeeld, hebben wij Popeiland gehad in 
Puyenbroeck. Gaat dat nog kunnen doorgaan? De Cyclocross, gaat dat nog kunnen doorgaan? De 
Warmste Week, gaan we dat nog kunnen of mogen organiseren? En niet onbelangrijk ook: wat is 
eigenlijk de kostprijs die de heer Boven gevraagd heeft voor de uitvoering van die studie? Dank u. 

Mevrouw de voorzitter 

Dank u wel, mijnheer Blommaert. 
Mevrouw Charlier. 

Mevrouw gedeputeerde Charlier 

Dank u wel, mevrouw de voorzitter en mijnheer Blommaert. Ik hoor u graag zeggen dat u dat hoofdstuk 
over de recreatiedomeinen nu wilt afsluiten. Ik hoop dat u geïnteresseerd blijft bij de werking van de 
recreatiedomeinen in de loop van de volgende vier jaar. Want het is toch wel een van de uithangborden 
van onze provincie. Maar goed, de leidraad. U zegt: waarom hebben wij daar zo laat kennis van 
genomen? Wel, laat, in die zin, u kunt dat vinden, maar op de deputatie van 29 oktober heeft de deputatie 
de leidraad goedgekeurd. Op 10 november 2020 werd de leidraad toegelicht aan de commissie. Als u 
dan goed telt, zitten daar eigenlijk amper een kleine veertien dagen tussen de beslissing, de goedkeuring 
van de deputatie en de voorstelling aan de commissie. Dat proces dat gelopen heeft, die 
optimalisatieoefening, was natuurlijk een proces in verschillende stappen. Die verschillende stappen, 
driemaal heeft men daarover de deputatie zelf ingelicht. Ik bedoel daarmee de deputatiezitting zelf niet, 
de gedeputeerde, die was op andere momenten meer aanwezig. Maar de deputatie heeft op drie 
belangrijke mijlpalen in dat proces, die goedgekeurd in de deputatie. Verslagen die u via de notulen 
natuurlijk kan volgen. Maar het eindproduct is goedgekeurd op 29 oktober en toegelicht op 
10 november 2020. Ik denk dat daar zeer weinig tijd tussen zit. 
De heer Boven spreekt inderdaad over een totale ommekeer in de werking van het personeel. Totale 
ommekeer, als u goed geluisterd heeft naar zijn uiteenzetting, dan heeft u gemerkt dat het de bedoeling 
is om binnen de recreatiedomeinen vooral te zoeken naar de juiste mensen met de juiste competenties 
op de juiste plaats, maar vooral organisatiebreed te gaan werken. Niet zozeer de verantwoordelijkheid 
alleen bij de directie leggen, maar iedereen die op het domein werkt, dat die de verantwoordelijkheid krijgt 
voor de taak die hem is toebedeeld. Voor de ambtenaren zelf zal dat natuurlijk een aanpassing worden, 
omdat ze nu meer bovenuit gestuurd worden. De sturing zal organisatiebreder moeten gestuurd worden, 
waar zij zelf op aangedrongen hebben tijdens de workshops en tijdens de opbouw van die leidraad. 
In verband met het DNA, hoe kwam dit tot stand? Wel, in gesprekken met de vertegenwoordigers en met 
de verantwoordelijken van de domeinen. Er zijn workshops geweest waar ook de verantwoordelijken van 
de directie van de domeinen, samen met de directie van de recreatiedomeinen, samen met de heer 
Boven, gezocht hebben naar het DNA van elk domein. Dat is op tafel gelegd. Daar zijn gesprekken ook 
geweest, overleg geweest met de gedeputeerde. En zoals ik daarnet zei, op bepaalde momenten in het 
proces werd dat dan afgeklopt op de deputatie. Men heeft willen duidelijk maken, vandaar ook de 
visieteksten, men heeft willen duidelijk maken waarvoor wij staan. Wat willen wij met elk domein? Waar 
willen wij naartoe? En wat willen wij bieden aan onze bezoekers? Heel de oefening is ook een oefening 
geweest naar: wat verwachten onze bezoekers op een domein, op een provinciaal domein en hoe 
kunnen die provinciale domeinen daar aan voldoen? Elk domein op een andere manier, want elk domein 
verschilt. Als je op bezoek gaat in De Gavers, krijg je een ander recreatiedomein dan De Ster, dan 
Nieuwdonk, dan Puyenbroeck. Die verschillen heeft men willen duidelijk maken in het DNA van de 
recreatiedomeinen. Daaruit zijn een aantal gevolgtrekkingen gemaakt. 
Dan stelt u heel praktische vragen en dat is ook goed. Festivals en dergelijke, kunnen die nog doorgaan 
op Puyenbroeck? Zeker en vast. Op voorwaarde, en dat staat ook in de visietekst, op voorwaarde dat ze 
de natuur, de recreatie, de verblijfsmogelijkheden, want wij hebben daar een grote verblijfsmogelijkheid, 
een grote kampeerruimte, niet te zwaar belasten. Dat betekent wel: Popeiland kan zeker nog doorgaan in 
deze tijden en waarschijnlijk voor 2021 coronaproof met de beperkingen die opgelegd worden door de 
federale overheid. De Warmste Week is spijtig, maar op dit moment was Puyenbroeck wel nog kandidaat 
om De Warmste Week te organiseren, maar de organisatie heeft zelf gekozen voor een andere plek. Al 
op het moment dat de organisator Puyenbroeck of de provincie aanschrijft, zullen wij dat beoordelen. 
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Vandaag, en dan spreek ik over vandaag, hebben we zeker en vast niet de intentie om die mogelijkheid 
te weigeren. Cyclocross, daar was de organisator dit jaar geen vragende partij meer om de Cyclocross 
nog op Puyenbroeck te doen, omdat hij moest voldoen aan een aantal voorwaarden. Wij konden als 
provincie geen oneigenlijke subsidies verstrekken aan een sportevenement. Hij zou, zoals elke andere 
organisator, moeten betalen voor het domein. Daarop heeft hij dan zijn interesse afgeblazen en gezegd 
dat hij de Cyclocross in 2020 niet wenste te organiseren op Puyenbroeck. Volgend jaar, als er een vraag 
komt, zal die vraag met zeer veel openheid bekeken worden en behandeld worden. 
U vroeg ook naar de kostprijs van de studie die betaald werd aan het consultancybureau van de heer 
Boven. Daarvoor is er 46.373 euro betaald aan de consultant. Het is natuurlijk de bedoeling dat een 
dergelijke consultancy en opdracht dat opbrengt voor onze provincie. Ik heb het gevoel, of ik ben er 
eigenlijk zeker van, dat de leidraad die vandaag op tafel ligt en die geschreven is samen met de directie 
van de recreatiedomeinen, samen met de beheerders van de recreatiedomeinen, samen met de mensen 
op het terrein, dat die leidraad gedragen wordt en dat die betekenisvol is. Ik hoop dat de 
provincieraadsleden, dat het bestuur van de provincie met deze leidraad aan de slag gaat, omdat dat 
ruimte schept voor onze provinciale domeinen die, zoals ik in het begin van mijn antwoord gezegd heb, 
het uithangbord zijn voor onze provincie. In deze coronatijd het toevluchtsoord voor heel wat mensen die 
anders niet buiten komen, die geen frisse lucht kunnen halen, die niet goedkoop op vakantie kunnen 
gaan. Ik denk dat we daarmee als provincie een belangrijke taak hebben. Dit project dat vandaag op tafel 
ligt, is gedragen door de mensen die het moeten waarmaken. Vandaar dat ik er bijna zeker van ben dat 
dit ook een mooi resultaat voor de provincie zal opleveren. 

Mevrouw de voorzitter 

Dank u wel voor het uitgebreide antwoord. Een aantal mensen heeft het woord gevraagd. 
Mijnheer Blommaert, ik ga eerst naar u. U heeft de vraag gesteld. 

De heer Blommaert 

Dank u wel, mevrouw de voorzitter. Mevrouw Charlier, ik hoor u terecht natuurlijk als gedeputeerde de 
opmerking maken dat je vindt dat dat moet gedragen worden. Ik vind dat allemaal goed. Door iedereen 
gedragen, behalve door de leden van de oppositie die eigenlijk en zelfs leden van de meerderheid, die 
eigenlijk van niets weten. Ik heb hier het blad voor mij met al die bijeenkomsten en al die vergaderingen, 
november 2018, juli 2019, ik zie hier onmiddellijk zo een vijftien, twintig data. Dat is juist het spijtige. Wij 
hadden in het verleden ik denk op kwartaalbasis een raad van bestuur in De Gavers en wij wisten daar 
perfect van u, van de administratie en van de directie in De Gavers wat er gebeurde, wat er niet 
gebeurde. Wij hadden een voeling met het domein. Dat was een van onze kritieken die we destijds 
hadden. Eigenlijk blijft die kritiek vandaag overeind. Want eigenlijk ga je nu hier een document 
presenteren – en ik ga niet zeggen dat ik volledig ga afbreken, verre van, er zitten natuurlijk veel goede 
dingen in. Maar wat ik daar natuurlijk spijtig in vind: het democratische gehalte is nul. Vroeger waren wij 
betrokken bij de domeinen. Wij hebben dat zeer goed gevoeld in De Gavers. Nu is het eigenlijk aan het 
einde van de rit: kijk een keer hoe mooi dat is, dat kost maar in de 40.000 euro. En iedereen is content en 
u moet het allemaal goedkeuren. Ik vind het natuurlijk spijtig op die manier. Maar ik geef toe, het is een 
zeer degelijk document. Nu qua prijs, ik heb daar geen verstand van wat consultancy kost. Ik weet ook 
dat dat altijd dure grappen zijn. Daar heb ik geen verstand van. Maar in ieder geval: het democratisch 
gehalte wat betreft wij als oppositieleden, moet ik zeggen: ik sta altijd versteld wat ik altijd lees en dat is 
nadien dan, dat is gedragen. Maar de stem van de oppositie, de verkozenen, die is nooit gehoord. Nooit. 
We weten dat niet. Mogen wij nu stemmen, meerderheid tegen minderheid. Dat is alles. Dank u. 

Mevrouw de voorzitter 

Dank u wel. Mevrouw De Troyer en de heer Van Laecke. 
Mevrouw De Troyer. 
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Mevrouw De Troyer 

Dank u, mevrouw de voorzitter. Dank u, mevrouw gedeputeerde. Het zal jullie niet verwonderen dat ik 
hier ook nog eens tussenkom. Ik zal mevrouw gedeputeerde verzekeren dat ik nog gedurende vier jaar 
dat stipt zal blijven opvolgen. Daarover moet u zich geen zorgen maken. Nu, dat is één. 
Dat wij van mening verschillen, mevrouw gedeputeerde, dat is op zich geen probleem. Dat is goed. Dat is 
een democratisch gehalte. Dat is goed. Maar ik heb nog een probleem en dat probleem is: wij hadden 
een goed functionerend provinciaal domein De Gavers met een democratisch gehalte dat mijn collega 
Blommaert terecht heeft opgemerkt en de betrokkenheid. Mevrouw gedeputeerde, u zegt zelf: onze 
provinciale domeinen, dat zijn onze uithangborden. Mevrouw gedeputeerde, als er iemand u dat zal 
bevestigen, dat zal ik zijn en zeker de heer Blommaert ook. Dat zijn onze uithangborden. Maar mevrouw 
gedeputeerde, als men dan zo een oefening maakt, dan zou ik mijn uithangbord gauw intrekken. Want 
als men een leidraad en dat mens, hoe noemt hij, heeft een zeer prachtig document gemaakt. Ik weet dat 
hij zijn best heeft gedaan bij directies, ambtenaren, die inderdaad nu voor een voldongen feit geplaatst 
waren. Want de beslissing was genomen tot implementatie. Dus de mensen, die directies en die 
ambtenaren, dan zeg ik: hoed, af, omdat zij inderdaad moesten meegaan in dat verhaal. Mijn enige 
probleem is: die leidraad, dat document, mensen, dat uithangbord, ik zou mij onder tafel zetten. 
Consultancy kost ons hier nu 76.000 euro. Die opvolging, dat gaat ons ook nog kosten. Nu is mijn vraag: 
was dat allemaal nodig? Dan ga ik u het antwoord zeggen: neen. En daar verschillen wij duidelijk van 
mening, mevrouw gedeputeerde, met dat geld, collega’s, het was niet nodig en ik blijf daarbij. Die 
leidraad, we gaan dat misschien gebruiken. Dat zou er nog aan mankeren, mevrouw gedeputeerde. Ik 
zou ook zo een leidraad gebruiken die zoveel geld kost. Dat zou ik zeker doen. We zouden ons er anders 
niet goed bij voelen. Maar was het nodig, mevrouw gedeputeerde? Het was niet nodig. Voor het overige 
verwijs ik naar de ellenlange discussies die wij daarover gehad hebben. En ze zullen nog vier jaar duren. 
We gaan dat verder opvolgen en ik hoop dat er inderdaad mensen zijn die bereid zijn gevonden om in dat 
verhaal in te stappen. Nog een keer chapeau voor die mensen die ondanks alles, en ik kijk naar de 
leidinggevenden, de directies en de ambtenaren, die ondanks alles meegegaan zijn in uw verhaal. Want 
dat moet toch ook gezegd worden. Chapeau voor die mensen die zo een ommezwaai hebben moeten 
maken voor een domein dat voordien perfect draaide. Dank u. 

Mevrouw de voorzitter 

Goed.  
Mijnheer Van Laecke. 

De heer Van Laecke 

Dank u wel, voorzitter. Ik ben toch wel verbaasd van de tussenkomsten en de vragen van de heer 
Blommaert en van mevrouw De Troyer over dit dossier. Het is net alsof deze deputatie nu plotseling iets 
in gang heeft gezet en hier dingen aan het beslissen is die compleet uit de lucht vallen. Ik wil de collega’s 
er toch even op wijzen: als je het document neemt, op pagina 3 bovenaan staat heel duidelijk dat deze 
leidraad het resultaat is van een opdracht die door de vorige deputatie is gegeven. Meer bepaald op 
27 september 2018. Meer zelfs, mijnheer Blommaert, ik stel vast als ik het verslag erbij neem van 
27 september 2018, in de nota aan de deputatie waar dit wordt voorgesteld om dit op te starten, dat het 
trouwens uw collega, gewezen deputé was die daar de pen heeft ter hand genomen als verslaggever en 
daarin heeft gesteld meer zelfs, dat een afronding van de analysefase en ik citeer even uit het rapport, uit 
de nota van de deputatie van september 2018 dat er een aantal adviezen zullen gebracht worden op 
middellange en lange termijn die de werking kunnen verbeteren. Men doet nu alsof dat hier plotseling 
deze deputatie dit heeft uitgevonden en dat in gang heeft gezet. Ik denk dat mevrouw Charlier hier gevolg 
geeft aan een beslissing van de vorige ploeg, waar zowel de partij van mevrouw De Troyer als de partij 
van de heer Blommaert mee deel van uitmaakte. Ik vind het een beetje vreemd om hier nu op die manier 
op tussen te komen. Dat u bezorgd bent over welk gevolg er zal gegeven worden en hoe het concreet zal 
worden ingevuld, de verdere uitwerking van de recreatiedomeinen en het personeel, dat kan ik heel goed 
begrijpen. Dat is ook onze taak als provincieraadslid om daar over na te denken, over wat de komende 
weken en maanden zal verder worden uitgerold. Maar nu komen doen alsof dit hier een beslissing is van 
deze deputatie uit het niets, daar ben ik helemaal niet mee akkoord. 
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Mevrouw de voorzitter 

Goed. De heer Windels, mevrouw De Troyer en de heer Blommaert. 
Mijnheer Windels. 

De heer Windels 

Dank u wel, voorzitter. Ik wilde eigenlijk in eerste instantie niet tussenkomen, maar naar aanleiding van 
de tussenkomst van de heer Van Laecke vond ik het toch nodig om even een aantal dingen terug op tafel 
te leggen. Aangezien ik ook effectief de vraag heb gesteld de vorige keer om mij een aantal stukken te 
bezorgen waar eigenlijk de initiële opdracht in stond. Nu, ik ga niet in detail gaan, dat gaat ons te ver 
leiden. Maar in eerste instantie ging de opdracht over hoe de organisatie van het personeel zou gaan 
plaatsvinden. Er staat nergens in de opdracht, in de initiële opdracht al zeker niet, om een bestemming te 
geven aan elk van die domeinen en bijgevolg dan een DNA te gaan uitschrijven dat eigenlijk bepaalde 
evenementen in de toekomst gaat uitsluiten. Dat staat nergens in de opdracht. Bovendien, mijnheer 
Van Laecke, als u de documenten goed hebt gezien, dan heeft u gezien dat er twee opdrachten zijn. Er is 
er één goedgekeurd die eigenlijk voor dat zeer specifieke consultancybedrijf is, waarna er nog een 
tweede opdracht is goedgekeurd voor een groter bedrag aan hetzelfde consultancybedrijf, aangezien ze 
er al aan begonnen waren. Nu, ofwel zat in die tweede opdracht toch de vraag om goed de provinciale 
domeinen te omschrijven wat daar mag en wat niet. Maar als die opdracht gewijzigd is, dan lijkt het mij 
nogal raar dat hetzelfde consultancybureau dat mag doen zonder dat er eigenlijk een marktbevraging is 
gebeurd. Ik vermoed dat die opdracht dus niet gewijzigd is. Als dat wel zo is, dan is er hier nog iets 
anders aan de hand dat een groter probleem is volgens mij. Dus mijnheer Van Laecke, om even op uw 
tussenkomst te antwoorden. De opdracht was: kijken hoe we het personeel hier op de beste manier 
zouden organiseren en niet definiëren wat er mag en wat niet mag in elke heel specifieke provinciaal 
domein, waar wel een antwoord op gekomen is van een instantie en daar volg ik de heer Blommaert 
helemaal in, die daar eigenlijk hoegenaamd niets over te zeggen heeft en dat de provincieraad daar toch 
minstens haar zeg mag over doen, wat totaal niet is gebeurd. Dus dat wil ik nog even toevoegen aan het 
debat. 

Mevrouw de voorzitter 

Mevrouw De Troyer en dan de heer Blommaert. 

Mevrouw De Troyer 

Dank u, mevrouw de voorzitter. Eerst en vooral wil ik zeggen: mijnheer Van Laecke, ik ben blij dat ik na 
twee jaar uw stem hoor als fractieleider van CD&V. Ik ben blij dat ik een keer uw stem hoor na twee jaar. 
Vervolgens weet u dat het niet mijn manier is om op die manier met u te communiceren. Ik vind het dan 
ook flagrant spijtig dat u dan op die manier aan politiek moet doen om te zeggen: dat is een beslissing 
geweest van de vorige deputatie. Daar gaat het niet om, collega’s. Daar gaat het niet om. Want als je een 
keer goed kijkt naar de beslissing van 27 september 2018 van de vorige – ik wil het nog een keer zeggen, 
want dat is plezierig om op die manier aan politiek te doen, collega’s. Die beslissing is niet genomen in de 
vorige legislatuur. Dat was een oefening om te kijken. Meer niet. Wat hebben de huidige gedeputeerden 
gedaan, de deputatie? En dat is hun beslissing Om te zeggen bij het bestuursakkoord, en ik zie mevrouw 
gedeputeerde terecht knikken en dat is juist, hebben zij de beslissing genomen om die inkanteling te 
doen. Dat is een gans ander verhaal, mijnheer Van Laecke als wat u hier nu komt vertellen. Want dat 
maakt mij boos. Maar bon, ik heb dan toch een keer uw stem gehoord na twee jaar. Dat maakt mij dan 
gelukkig. 
Twee. De tussenkomst van de heer Windels is ook correct vind ik. En drie, de heer Blommaert heeft 
inderdaad die dossiers samen met ons, bijvoorbeeld in De Gavers, al die jaren opgevolgd. Ik weet, 
mevrouw gedeputeerde, u bent absoluut niet boos en wij zijn ook niet boos. Wij doen constructieve 
gesprekken. Als de heer Blommaert daarover wil tussenkomen, dan vind ik dat gans normaal. En als ik 
daarover wil tussenkomen, is dat ook normaal. Niet meer, niet minder. Ik dank u. 
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Mevrouw de voorzitter 

Mijnheer Blommaert. 

De heer Blommaert 

Ja. Of het nu een beslissing was van een vorige deputatie, tot daar toe. Dat is inderdaad zo. Maar ik denk 
dat inderdaad de opdracht iets anders was. Nu, voor alle duidelijkheid: de vergaderingen, de 
werkmomenten die er geweest zijn, zijn in deze legislatuur gebeurd. Ik spreek hier over juni 2019, 10 juli, 
9 september, 1 oktober 2019, 8 en 23 oktober 2019, 5 november 2019. Ik kan zo vijftien data opnoemen. 
Dat bedoel ik. Het gaat over die vergadermomenten, die werkmomenten, waar wij eigenlijk nooit, maar 
dan ook nooit, feedback van gekregen hebben. Als we een keer eerlijk zijn, en de meesten van ons een 
keer goed nadenken: wie weten het meest over bijvoorbeeld Puyenbroeck? Waarschijnlijk zijn er een 
groot aantal mensen die daar nog nooit geweest zijn. Er wordt constant veel over beslist. Over een 
prachtig provinciaal domein. Maar het feit dat wij daar zo weinig linken mee hebben. Iedereen is natuurlijk 
vrij om daar te gaan kijken. Maar het feit dat wij daar eigenlijk nooit iets van weten, dat is natuurlijk 
eigenlijk niet de bedoeling geweest. Dat is eigenlijk het pijnpunt. Destijds, wij wisten bij vergaderingen 
perfect wat er gebeurde, wat er niet gebeurde, wat in de pijplijn zat en wat de eventuele moeilijkheden en 
oplossingen waren. Die vergaderingen, mijnheer Van Laecke, die zijn allemaal gehouden in deze 
legislatuur en niet in de vorige. Dank u. 

Mevrouw de voorzitter 

Goed. De heer Van Laecke vraagt nog het woord. Dan mevrouw Charlier en dan kunnen wij dit afsluiten. 
Mijnheer Van Laecke. 

De heer Van Laecke 

Heel kort, voorzitter. Mevrouw De Troyer, dit is geen spel dat wordt gespeeld. Voor alle duidelijkheid 
nogmaals: de heer Boven schrijft zelf in zijn inleiding van deze leidraad dat dit het vervolgverhaal is van 
een beslissing die genomen is op 27 september 2018. Ik kan er ook niets aan doen. Ik stel alleen vast 
wat daar op papier staat. Dat is één. Dat heeft dus niets te maken met een politiek spel of gemakkelijk 
aan politiek doen om daarnaar te verwijzen. Het is wat het is.  
En twee. Als u mijn stem nog niet veel hebt gehoord of u bent blij mij te horen in twee jaar, zoals u altijd 
zegt. Wel, mevrouw De Troyer, ik kies ervoor om alleen tussen te komen als ik iets zinvols te vertellen 
heb. 

Mevrouw de voorzitter 

Mevrouw Charlier. 

Mevrouw gedeputeerde Charlier 

Dank u wel, mevrouw de voorzitter. Ik wil misschien als afsluiter nog een paar zaken zeggen. Eén, dat we 
verschillen van mening: gelukkig maar dat in deze provincieraad mensen verschillen van mening, dat die 
het recht hebben om die mening en het verschil van mening uit te spreken en dat de deputatie daarop 
moet een antwoord geven. Dus daar ga ik zeker mee akkoord. Als mevrouw De Troyer zegt: ik ben niet 
boos. Mevrouw De Troyer, het is democratisch dat we met elkaar in discussie gaan.  
Twee, wat ik ook vaststel, is dat de inkanteling van De Gavers en het behandelen van De Gavers als een 
provinciaal domein zoals de andere bij een aantal provincieraadsleden niet helemaal verteerd is. We 
zullen die discussie vandaag niet meer voeren. We hebben die discussie op verschillende momenten in 
deze provincieraad gevoerd. De beslissing is genomen. Wij komen daar niet op terug. Wij gaan verder 
met het gegeven dat De Gavers een domein is zoals de andere. Ik bedoel: een domein dat behandeld 
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wordt in de provincieraad zoals de andere. Ik hoop dat de vragen over de provinciale domeinen 
De Gavers en Puyenbroeck in de commissies en ook op de provincieraad blijven komen. Laat ons daar 
werk van maken. Als we willen betrokken zijn bij de werking, dat u daar de gedeputeerde over 
ondervraagt. Hoe staat het ermee? Dat recht om die vragen te stellen, dat heeft u. 
Als derde punt, en dat wil ik echt zeggen: u betwijfelt, mevrouw De Troyer, dat die oefening nodig was. 
Wel, ik kan u maar één antwoord geven: bevraag het bij de mensen die de oefening meegemaakt hebben 
en bij de mensen op het terrein. Ik denk dat zij u met heel veel bereidwilligheid daarop zullen antwoorden. 
En vandaag heb ik zeker en vast het gevoel dat de mensen die meegewerkt hebben aan die 
optimalisatieoefening, die samen die leidraad geschreven hebben, ook uitvoering daaraan willen geven, 
en dat die tevreden zijn met het proces dat gelopen is. Eigenlijk is dat voor mij als gedeputeerde het 
enige wat telt. De goede werking op het terrein van de recreatiedomeinen. Vandaag denk ik dat met die 
leidraad daar gevolg aan gegeven is. Dat is eigenlijk het enige dat ik daar nu nog wens op te antwoorden. 

Mevrouw de voorzitter 

Goed. Ik denk dat we de discussie hier kunnen afsluiten. De vraag is gesteld. De discussie is gevoerd. Ik 
denk dat er alles nu over gezegd is. Ik ga overgaan naar de volgende vraag. 
Mijnheer Blommaert, ik zag dat u nog het woord vraagt, maar ik denk dat de discussie – ik weet niet of u 
nog iets nieuws toe te voegen heeft. 

De heer Blommaert 

Ik weet niet wie er bepaalt dat de discussie gedaan is. Als u dat vindt, dan is dat zo.  
Mevrouw Charlier, ik vind dat ik dat nog moet zeggen tegen u. U hebt die oefening gemaakt. U hebt die 
meegemaakt met de directies. U vertelt ons hier een aantal dingen. Positief en iedereen is content. Hoe 
kunnen wij als raadsleden dat weten? Leg mij dat een keer uit. Het is toch niet omdat u dat nu vertelt, dat 
dat zo is. Dat is juist wat wij missen als oppositieraadsleden. Wij missen het gevoel met die raden van 
besturen en met de mensen op het terrein zelf. Wij missen dat daar ter plaatse. Nu komt u met een 
verhaal. Het is niet dat ik twijfel aan wat u zegt. Maar u zegt nu: het is zo en iedereen is content en het 
moest zo gebeuren. Herinnert u dat u ooit de inkanteling van De Gavers gedaan heeft onder het mom 
van btw? Dat was alles. Er is niet gesproken van iets anders. Dat was alleen een btw-verhaal. Dus we 
gaan niet de discussie opnieuw beginnen, maar alleen vind ik het nu spijtig. U zegt: ze zijn allemaal 
tevreden en iedereen gaat mee en iedereen denkt mee en de directies zijn content en iedereen is 
content. U zegt dat en dat staat er. Maar wij kunnen dat niet weten. Wij kunnen niets toetsen. Dat wil ik 
nog meegeven. Dank u. 

Mevrouw de voorzitter 

Goed, mijnheer Blommaert. Dat had u eigenlijk daarnet ook al wel gezegd. Maar goed dat u dit nog eens 
verduidelijkt. Dan gaan we de discussie nu afsluiten daarover en kan ik overgaan naar de vraag van 
mevrouw Deene. 

PUNT 37. VRAAG VAN KARLIJN DEENE (OPENBARE ZITTING) 

Erkenning lokale geloofsgemeenschappen 

Mevrouw de voorzitter 

Mevrouw Deene. 
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Mevrouw Deene 

Dank u wel, mevrouw de voorzitter. Daarnet is er eigenlijk al kort aangehaald … Conform het Vlaams 
regeerakkoord zal er een nieuw decretaal kader voor lokale geloofsgemeenschappen worden ingevoerd. 
Dit heeft gevolgen voor de erkenning van nieuwe geloofsgemeenschappen, maar ook het toezicht op 
erkende geloofsgemeenschappen. Er komt ook een gedifferentieerd sanctiekader. Met dit alles zal er 
normaal gezien vanaf september 2021 weer opnieuw nieuwe geloofsgemeenschappen erkend worden. 
Nu, de screening ervan zal iets grondiger gebeuren. Ik denk dat er een wachtperiode van vier jaar wordt 
ingevoerd, zodat de erkenningsaanvragen getoetst kunnen worden aan de verschillende ook nieuwe 
erkenningsverplichtingen. Het is ook zo dat degene die al bestaand erkend zijn, dat die in feite vanaf de 
inwerkingtreding van het decreet één jaar de tijd zullen hebben om zich te conformeren met de nieuwe 
verplichtingen. Ook de erediensten die al een erkenningsdossier hebben ingediend voor 1 juli 2019 
krijgen een jaar de tijd om zich te conformeren aan de nieuwe erkenningsverplichtingen. Wij als provincie 
spelen daar natuurlijk wel een rol in. Ik denk dat gedeputeerde Moens ook bevoegd is in bepaalde 
aspecten van dit verhaal.  
Daarom heb ik een paar algemene vragen. Zijn er in Oost-Vlaanderen geloofsgemeenschappen die voor 
die befaamde 1 juli 2019 al zo een erkenningsaanvraag hebben ingediend? Over hoeveel 
geloofsgemeenschappen gaat dat? Heeft de provincie dan budget voorzien voor het geval dat het 
effectief zal leiden tot erkenning en dus dan ook natuurlijk de bijhorende financiering? Hebt u zicht, 
mijnheer gedeputeerde, in welke mate dat de provincies zullen betrokken worden bij die vernieuwde 
erkenningsprocedures? Dat is eigenlijk het eerste cluster van vragen. 
De volgende is eigenlijk meer naar de bestaande, reeds erkende lokale geloofsgemeenschappen. Dan 
natuurlijk specifiek die waar de provincie een rol in speelt. Zijn er die niet meer aan de nieuwe 
erkenningscriteria zullen voldoen? Ik denk aan het verbod op buitenlandse financiering en inmenging. In 
welke mate zal dat gevolgen hebben voor het provinciaal beleid? 

Mevrouw de voorzitter 

Dank u wel. 
Mijnheer Moens. 

De heer gedeputeerde Moens 

Dank u wel, mevrouw Deene. Dat zijn heel wat vragen. U bent er ook wel heel vroeg bij, vind ik. Want het 
is nog een voorwerp van decreet. Ik heb het enkele weken geleden wel al eens doorgenomen, maar het 
is absoluut nog niet goedgekeurd. Ik ga uw vragen een voor een behandelen. 
Misschien voor alle duidelijkheid, collega’s, de erkenningsvoorwaarden worden bij de Vlaamse regering 
ingediend en niet bij de provincie. En inderdaad, voor zover mij bekend is, zijn er vijf 
geloofsgemeenschappen die voor 2019 een aanvraag hebben ingediend. Misschien zijn er wel al lopende 
aanvragen die nu bezig zijn. Maar officieel voor juli 2019 waren dat er vijf. Het gaat om vijf aanvragen 
vanuit de islamitische geloofsgemeenschappen. Ik dacht twee in Gent, eentje in Aalst, eentje in 
Waasmunster en eentje in Wetteren. Dan denk ik dat ik aan die vijf ben. Ik weet, in andere provincies dat 
er ook protestantse of orthodoxe geloofsgemeenschappen een aanvraag tot erkenning hebben 
ingediend. Nu, u vraagt: hebben jullie daar budget voor voorzien? Neen, dat hebben wij niet voorzien in 
het meerjarenplan. Op dat moment was er nog niet direct sprake. Dus wij hebben daar absoluut niets 
voor voorzien. Alleen het budget voor de tot nu toe erkende geloofsgemeenschappen, dat is er in 
geplaatst. 
Nu, dat hebben wij ook wel aangekaart op VVP-niveau. Er is een nota gemaakt op ambtelijk niveau die ik 
persoonlijk zeer goed vond. Met een aantal opmerkingen over het voorontwerp. Namens de VVP sturen 
wij ook een brief naar minister Somers zelf met een aantal opmerkingen, maar ook onder andere over de 
financiering ervan. Want dat betekent dat ofwel er meer middelen zullen moeten komen vanuit 
Vlaanderen als die erkenningen er zijn of dat wij als provincie zelf meer middelen moeten voorzien. Of dat 
er misschien de mogelijkheid zal zijn of gegeven wordt om in de toekomst de tekorten in exploitatie en 
misschien de verplichte of minder verplichte investeringsuitgaven een stuk te reduceren. Dat zou ook 
kunnen. Een andere oplossing zou kunnen zijn, maar dat is eigenlijk al een volgende vraag van u: zijn er 
reeds erkende gemeenschappen die misschien niet meer tegemoetkomen aan die erkenning? U heeft 
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het zelf net gezegd: ook zij zullen zich moeten conformeren met die nieuwe regelgeving. Dan weten we 
ook dat er heel wat moslimgemeenschappen zijn die onder Diyanet vallen. Eigenlijk is er eentje die niet 
onder Diyanet valt. We weten allemaal dat er financiële stromen zijn vanuit Turkije. Dat is geen geheim. 
Dus misschien als zij zich daar niet aan conformeren, dat die misschien ook wel wegvallen en dat er 
middelen vrijkomen voor de nieuwe erkende. Dat zou kunnen.  
Nu, op welke wijze dat wij als provincie betrokken worden bij die erkenningsprocedure. Het is nog maar 
een voorontwerp. Dus het is absoluut nog niet definitief. Dat kan nog gewijzigd worden. Maar tot nu toe 
eerlijk gezegd is het mij niet echt duidelijk wat de draagwijdte zal zijn van die adviserende rol van de 
provincies. Dat vind ik nog vrij vaag daarin. Voorlopig heb ik de indruk dat daar niets aan gewijzigd wordt. 
Terwijl dat misschien wel zinvol zou kunnen zijn.  
En dan om te antwoorden op uw laatste vraag: zijn er erkende geloofsgemeenschappen die niet voldoen 
aan de erkenningscriteria? Ik dacht dat het enkele weken geleden was, ongeveer half november moet het 
geweest zijn, toen ik op een zondag naar De zevende dag keek. Daar waren federaal minister 
Van Quickenborne en minister Somers aanwezig. Ik moet zeggen: zij hebben daar toch wel een aantal 
uitspraken gedaan over het ontwerpdecreet dat voorligt. Ik was zeer aangenaam verrast. Ik dacht: als zij 
zeggen wat zij echt menen, dan zal er inderdaad wel heel wat verandering op til staan. Want wij weten 
allemaal dat er wel inmenging is vanuit bepaalde regimes. Onlangs, ik dacht van de week nog in de 
media vanuit Saudi-Arabië, vanuit Marokko. Maar als het dat is en de minister heeft het effectief ook 
vernoemd, de Diyanet-moskeeën, dan zullen die daar buiten vallen of zullen die zich moeten 
conformeren. Ook wat betreft de imams was er stelling in genomen. We weten ook dat die allemaal 
aangesteld worden door Diyanet. Dat die doorgaans maar twee jaar blijven en dan vernieuwd worden. 
Dus dat het integratieproces van de imams ook niet zo heel goed verloopt op dat gebied. Maar het is 
eigenlijk nog wat afwachten, mevrouw Deene. Ik hoop dat dat antwoord voldoende was. Want meer zelf 
heb ik er niet over. Ik heb nog wel een aantal opmerkingen over de nota zelf die voorligt waar ik een 
aantal zaken zou aan veranderen. Ik ga dat ook doorgeven. Ik heb dat ook doorgegeven aan de VVP. 
Maar we zullen dat ook aan minister Somers. 

Mevrouw de voorzitter 

Dank u wel. 
Mevrouw Deene, u vraagt nog eens het woord? 

Mevrouw Deene 

Mijnheer gedeputeerde, bedankt alvast voor de boeiende punten en uw antwoord. Op dit moment is 
inderdaad uw antwoord voldoende. Maar u begrijpt dat dit een dossier is dat wij zeker de komende 
maanden, jaren nauw zullen opvolgen. Want ik begrijp eigenlijk uit uw antwoord dat het niet alleen 
maatschappelijk, maar eigenlijk ook budgettair voor de provincie toch wel een impact zal kunnen hebben. 
Dus ik denk dat u waarschijnlijk de komende provincieraden wel af en toe een vraag over dit dossier zal 
krijgen. Maar alvast bedankt voor het antwoord op dit moment. 

Mevrouw de voorzitter 

Dank u wel. Dan gaan we over naar de volgende vraag. 

PUNT 38. VRAAG VAN MARTINE VERHOEVE (OPENBARE ZITTING) 

Promotie toeristische ondernemers 

Mevrouw de voorzitter 

Mevrouw Verhoeve. 
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Mevrouw Verhoeve 

Dank u wel, mevrouw de voorzitter. 

Mevrouw de voorzitter 

Mevrouw Verhoeve, u bent moeilijk verstaanbaar. Ik weet niet hoe het komt. Er zit een galm. 

Mevrouw Verhoeve 

Ik ben eens een kijkje gaan nemen op de website van Toerisme Oost-Vlaanderen. Ik was blij verrast te 
zien dat er sterk wordt ingezet op het promoten van de fietsroutes en wandelroutes. Gasten prikkelen om 
Oost-Vlaanderen te ontdekken, is uiteindelijk een van onze kerntaken denk ik. Het is ondertussen wel 
duidelijk dat in 2020, ingevolge deze crisis, de Vlaming en dus ook de Oost-Vlaming meer is gaan 
wandelen en fietsen in eigen regio en daar buiten. Het zal weleens kijken dat deze tendens nog een tijdje 
aanhoudt. Collega Vermaercke heeft gesproken over de recreatieve fietsroutes, de veiligheid. Ik zou het 
willen hebben over de ondernemers die daarbij betrokken zijn. Ik heb gezien dat er in het magazine 
Routen info staat voor daguitstappen en weekendjes weg.  
Ik zou graag willen weten, mevrouw gedeputeerde hoe dit magazine wordt samengesteld. Kunnen 
ondernemers hun zaak – ik denk hierbij aan logies, restaurants, cafés, private attracties, want laat het 
duidelijk zijn dat deze sector bijzonder getroffen blijft – hierin promoten? Wordt er een coronagarantie 
ingebouwd? Bijvoorbeeld, stel dat zij omwille van coronamaatregelen opnieuw moeten sluiten, dat zij de 
advertentie eventueel terugbetaald kunnen krijgen? Bestaat er een soort catalogus met de 
samenwerkingsmogelijkheden tussen de adverteerder en Toerisme Oost-Vlaanderen voor 2021? Bestaat 
er ook voldoende online communicatie voor die mensen? Dat waren mijn concrete vragen. Dank u. 

Mevrouw de voorzitter 

Dank u wel, mevrouw Verhoeve, 
Mevrouw Grillaert. 

Mevrouw gedeputeerde Grillaert 

Ja. Dank u wel voor de vraag, mevrouw Verhoeve. Het is inderdaad zo dat corona hoofdzakelijk nadelen 
heeft, maar het heeft er wel voor gezorgd dat de mensen meer beginnen te wandelen en fietsen in onze 
eigen regio. Dat kunnen we vanuit Toerisme Oost-Vlaanderen uiteraard alleen maar aangrijpen om nog 
meer in te zetten op dat fietsen en wandelen. Nu, u vroeg ook naar Routen op zich. Het is zo, u hebt dat 
al gezien, ik heb op de algemene vergadering van TOV gezegd: het is een soort boekje dat je op de 
salontafel legt. Moesten er meer volk mogen binnenkomen, er zou meer volk van mogen genieten. Maar 
bij mij ligt dat alleszins op mijn salontafel omdat het nu eenmaal een soort belevingsgids is. Het is net 
daar dat we ook naartoe willen gaan en dat we kijken welke zaken erin gepast zijn om een bepaalde 
sfeer op te wekken, zodanig dat de mensen eigenlijk goesting hebben om te gaan naar een bepaalde 
regio of een bepaalde uitstap te doen. Het is zo dat onze redactievergadering van Toerisme Oost-
Vlaanderen ernaar kijkt wat er allemaal in kan en wat er op dat moment gepast of gewenst is. De 
ondernemers zelf komen aan bod voor zover dat past in het kader van die beleving en van die 
authenticiteit. Omdat we ervan overtuigd zijn dat die concrete en relevante tips belangrijk zijn om die 
bestemming te promoten. We werken niet met advertenties of adverteerders. Dus dat wil zeggen: 
ondernemers die in Routen aan bod komen, moeten niet betalen. Dus ook met corona moeten ze dat niet 
terugbetalen, want ze hebben initieel ook niet moeten betalen. Maar we vragen wel bijvoorbeeld aan 
logies als logiepartner om ons mee te nemen en de extra zichtbaarheid in onze promotiekanalen te 
krijgen of te hebben. Als het gaat over logies en er komt een journalist op bezoek bijvoorbeeld, dan 
vragen wij aan de logies van: kijk, in ruil, kan je alsjeblieft die journalist gratis laten overnachten. Dat is 
een soort wisselwerking die we proberen met elkaar overeen te komen en eigenlijk een co-creatie te 
creëren voor iedereen. Dan verloopt die via de mail en online op onze sectorwebsite die ook veel bezocht 
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wordt door de sector zelf, maar voor alle volledigheid, het is ook zo dat alle logies terug te vinden zijn, en 
onze toeristische ambassadeur, waar heel veel ondernemingen ook in zitten, die zijn terug te vinden op 
de website. Gewoon basic op een kaart waar iedereen kan zien waar ze zich bevinden en ook langsheen 
de trajecten en de routeplanners staan die allemaal vermeld. Dus die zijn allemaal meegenomen. Ik ga 
nu niet zeggen dat er geen kan tussenvallen. Het is altijd gevaarlijk om te zeggen allemaal of nooit of wat 
dan ook. Maar normaal gezien zouden die allemaal moeten meegenomen worden in dat kaartmateriaal. 
Ook langs de trajecten en op de routeplanners. Extra zichtbaarheid is er dan in de magazines, sociale 
media en zo verder.  
Dus slotsom. Als ze in het magazine komen, moeten ze niet betalen. We vragen een kleine wisselwerking 
als het gaat om overnachtingen of wat dan ook. We nemen iedereen mee in het kaartmateriaal en in de 
routeplanners. Dat is denk ik een hele korte samenvatting van uw vraag. 

Mevrouw de voorzitter 

Goed. Volstaat dat, mevrouw Verhoeve, als antwoord? 

Mevrouw Verhoeve 

Ja. Ik wil de gedeputeerde bedanken daarvoor. Ik denk dat het belangrijk is nu – we zitten nu volop in de 
winter, maar dat we ons nieuwe seizoen goed kunnen voorbereiden, want in de sector zal het broodnodig 
zijn. Dank u wel. 

Mevrouw de voorzitter 

Goed. Dan kunnen we overgaan naar de volgende vraag. 

PUNT 39. VRAAG VAN MARTINE VERHOEVE (OPENBARE ZITTING) 

Organisatie Golf Puyenbroeck in tijden van corona 

Mevrouw de voorzitter 

Mevrouw Verhoeve. 

Mevrouw Verhoeve 

Dank u wel, mevrouw de voorzitter. Mevrouw Charlier hoort mij niet? 

Mevrouw gedeputeerde Charlier 

Ik hoor wel altijd stemmen. Er zijn sowieso micro’s aan. 

Mevrouw de voorzitter 

Ik denk dat er een aantal micro’s nog op staan. 

Mevrouw gedeputeerde Charlier 

Ik hoor stemmen sowieso. 
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Mevrouw de voorzitter 

Goed. Mevrouw Verhoeve, u krijgt het woord. 

Mevrouw Verhoeve 

U hoort mij wel, maar het zou wel goed zijn dat de gedeputeerde mij verstaat natuurlijk. 

Mevrouw gedeputeerde Charlier 

Wel, ik ga heel erg mijn best doen. Want het is niet altijd even duidelijk. Maar ik veronderstel dat u toch 
de vragen gaat stellen die u voorbereid heeft en dat ik dan op basis daarvan een antwoord kan geven. 

Mevrouw Verhoeve 

Oké. Ik ga mijn vraag stellen. U hoort mij nu? 

Mevrouw gedeputeerde Charlier 

Het is niet zoals het zou moeten, maar goed. 

Mevrouw Verhoeve 

Ik ga ze schriftelijk …. Het is heel eigenaardig dat het altijd in de provincieraad is dat er iets hapert. Ik 
vergader online quasi de hele dag en hier werkt het niet. Ik merk dat de collega’s mij wel horen, in de 
chat. 

Mevrouw gedeputeerde Charlier 

Nu ook. 

Mevrouw Verhoeve 

Ik ga het wel merken in het antwoord of mevrouw Charlier mij verstaan heeft of niet. Ik heb een signaal 
gehoord van leden van Golf Puyenbroeck rond het organiseren van het rapen van de golfballen op de 
driving range. Dat zou telkens gebeuren op drie gelijke tijdstippen van de week. Telkens op hetzelfde uur. 
Zodanig dat telkens dezelfde spelers ook die een zekere regelmaat willen inbouwen, getroffen worden. 
Men heeft gevraagd – dat zijn praktische zaken, flexibiliteit op het domein – of dat niet op een ander 
tijdstip kan. Blijkbaar kan dat niet. Aan de andere kant is het zo dat in de eerste coronagolf in maart in het 
voorjaar, was het mogelijk voor de leden die dan toch hun lidgeld betalen, om daar driemaal per week 
gebruik te maken van het terrein. Ik kan begrijpen dat men dat beperkt. Dus driemaal per week. Nu, in 
deze tweede golf, in de tweede periode, mogen ze nog eenmaal per week golfen. Terwijl ik alle mogelijke 
virologen en infectiologen hoor zeggen dat buitensport absoluut een must is en moet aangemoedigd 
worden. Het is ook een sport bovendien die je alleen kunt doen. Dan is mijn vraag: hoe komt het eigenlijk 
dat al die maatregelen, dat men zo weinig flexibel is en dat dat allemaal niet kan? 

Mevrouw gedeputeerde Charlier 

Phaedra, ik hoor u niet. 
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Mevrouw de voorzitter 

Excuseer, mijn microfoon stond uit. Goed, mevrouw Charlier, ik hoop dat u het heeft kunnen verstaan. Ik 
geef graag het woord aan u. 

Mevrouw gedeputeerde Charlier 

Mevrouw Verhoeve, als ik het goed begrepen heb, waren er twee vragen. Een in verband met het tijdstip 
van het rapen van de golfballen op de driving range en een tweede vraag over het aantal beurten dat 
iemand kan golfen nu tijdens deze coronatijd, tijdens deze wintertijd.  
Ik kan misschien beginnen met uw tweede vraag. Een eerste vaststelling is dat er in de loop van de 
zomermaanden driehonderd nieuwe golfers zijn ingeschreven in Puyenbroeck. Dat betekent dat we 
vandaag 1600 abonnees hebben. Dat betekent ook dat wij als golfcentrum een grote aantrekkingskracht 
hebben. Maar dat was vorige week ergens ook op een nieuwsbericht, ik denk op de VRT, dat golfen in de 
lift zit. Omdat het natuurlijk compatibel is met alle maatregelen die in deze coronatijden worden opgelegd 
aan sporters. Het moet individueel, niet te veel mensen op het terrein, geen contactsporten enzovoort. 
Dan zien mensen inderdaad de mogelijkheid om te golfen. Golf is ook dichtbij. Je hoeft je daar niet te ver 
voor verplaatsen. Vandaar het succes, ook in Puyenbroeck, van onze golfterreinen. Maar dat heeft 
natuurlijk gevolgen voor de abonnees. Niet voor de nieuwe abonnees, want die kennen natuurlijk het 
systeem onvoldoende. Die zijn blij dat ze kunnen komen golfen. Maar wel voor onze bestaande 
abonnees. Want die hebben dus een stuk van hun vrijheid moeten inleveren om aan die nieuwe 
abonnees ook de ruimte te geven om te kunnen komen golven. In de eerste lockdownperiode was dat 
iets minder dwingend, want dan had je die driehonderd nieuwe abonnees nog niet. Dus dan konden die 
binnen de mogelijkheden die opgelegd werden en die zijn zeer streng. Golf Vlaanderen heeft een zeer 
gedetailleerd protocol uitgeschreven waar de golfterreinen moeten aan voldoen. Onze directeur of 
domeinbeheerder van de golf heeft zich daar in heel die periode van corona sinds dat de golfterreinen 
terug open mogen, heeft zich daar rigoureus aan gehouden. Dat was het protocol en dat werd heel goed 
gevolgd binnen Golf Puyenbroeck. Dus op dit moment hebben alle golfers de mogelijkheid om één keer 
een reservatie te doen per zeven dagen, wat u ook zegt, dat is één keer per week. Vergeet niet dat er 
geen sluitingsdag is op Golf Puyenbroeck, dus dat alle dagen van zondag tot zondag het golfen mogelijk 
is. Op het moment dat zij een ronde gespeeld hebben, kunnen zij al een nieuwe reservatie doen. De 
reden waarom het gewijzigd is, is één, omdat er veel meer golfers zijn. Twee, omdat er golfers zijn die 
starttijden gingen hamsteren. Denk aan het hamsteren van toiletpapier in de eerste golf. Dus die zoveel 
mogelijk tijdstippen wilden verzamelen om er toch zeker van te zijn dat ze konden komen golfen. En daar 
kwam nog bij dat sommigen, en dat wil ik echt niet veralgemenen, dat sommigen op die gereserveerde 
uren niet eens kwamen opdagen. Dat betekent dat er vrije tijd was, terwijl dat er eigenlijk wachtenden 
waren. Mensen die zich niet hadden kunnen inschrijven. Maar dat maakte het natuurlijk moeilijk en dat 
maakte dat er ook wel frustratie was bij sommige golfers die dan niet waren kunnen komen om te golfen. 
Op de koop toe, wintertijd zijn minder uren sowieso. In de zomer kun je langer en vroeger komen golfen. 
In de wintertijd zijn er minder uren. Het uitgangspunt van het beheren van het golfterrein is om iedere 
abonnee minstens één keer een reservatie te laten maken op zeven dagen. Als er meer mogelijkheden 
zijn, dan kan dat. Dat betekent dus dat wij vandaag 1960 beschikbare starttijden hebben en 
oefenmomenten per week. Onze 1600 abonnees kunnen dus van die 1960 beschikbare starttijden 
gebruikmaken. Dat betekent dat er sommigen zijn die twee keer kunnen komen, maar dat de meesten 
eigenlijk maar één keer kunnen komen omwille van het grote aantal golfers dat wij vandaag hebben. 
Dan in verband met het ballen rapen. Dat is eigenlijk een zeer technische zaak. In de winter en ik lees 
deze keer echt hoe het eraan toegaat, wat men mij gezegd heeft. In de winter worden drie keer per week 
de ballen geraapt. In de zomer vier keer. Waarvan minstens één keer in het weekend. In de winter 
worden enkel ballen geraapt en kleine herstellingen aan de range uitgevoerd. Die kleine herstellingen dat 
betekent vlaggen neerzetten, doelen neerzetten, schade van konijnen herstellen. In de zomer wordt 
tegelijkertijd met het rapen ook nog eens de range gemaaid. U begrijpt dat dat in de winter minder van 
belang is of minder nodig. Voor het rapen van die balletjes heeft men ongeveer twee dagen nodig. Dat 
duurt drie uren door drie arbeiders. In combinatie met het maaien zijn het vier uren door vier arbeiders. 
Onze arbeiders starten om 6 uur ’s morgens. Ook in de winter, als het pikdonker is, met de grote lichten 
op hun wagentjes om ervoor te zorgen dat alle balletjes geraapt zijn. Er wordt natuurlijk ook kunstlicht 
enzovoort aangesteld. In de zomer is het iets gemakkelijker. Het is ook vroeger licht en later donker. 
Maar dan loopt men ook soms ballen te rapen, terwijl er al golfers op het terrein zijn. Vandaar denk ik, als 
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ik dit hoor, dan wens ik eigenlijk vanuit mijn opdracht als gedeputeerde de organisatie van het ballen 
rapen, van die starttijden te organiseren aan de leiding van Golf Puyenbroeck toe te vertrouwen. Wetend 
dat daar op een zeer adequate manier mee omgegaan wordt, zodanig dat er gelijkheid of toch ongeveer 
gelijkheid is. Dat iedereen die lid is, ook kan gebruikmaken van ons golfterrein en zijn lidgeld kan 
omzetten in daadwerkelijk sporten. Op dit moment niet altijd even evident, omdat er dus ook beperkingen 
zijn die vanuit Golf Vlaanderen worden opgelegd. Is dat voldoende als antwoord op uw vragen? 

Mevrouw de voorzitter 

Mevrouw Verhoeve, is dat voldoende? 

Mevrouw Verhoeve 

Hoort u mij, mevrouw Charlier? 

Mevrouw de voorzitter 

Ja, wij horen u. 

Mevrouw Verhoeve 

Ik ben blij natuurlijk om dit te vernemen. Ik heb ook een uitleg nu. Want bestaande leden kunnen 
onmogelijk weten dat er ondertussen driehonderd leden zijn bijgekomen. Het is inderdaad in het nieuws 
geweest dat naast fietsen en wandelen, het is hier al een paar keer gezegd vandaag, dat golf inderdaad 
een van de buitensporten is die in opmars is momenteel. Maar ik ben natuurlijk wel blij te horen dat er 
driehonderd leden zijn bijgekomen en dat die bewust voor Puyenbroeck hebben gekozen ook. Dan is dat 
misschien ineens een hint om te kijken of dat Puyenbroeck finaal niet moet uitgebreid worden naar 
18 holes. Want het is al lang genoeg dat we op die 9 holes blijven steken. U geeft mij een schitterende 
insteek nu om te argumenteren waarom we naar 18 holes zouden kunnen gaan. 
Wat betreft mijn eerste vraag in verband met de praktische zaak. Ik heb u de uitleg horen gegeven, 
mevrouw gedeputeerde, daar kan zeker inspiratie opgedaan worden denk ik bij andere clubs. Maar ik 
denk dat het praktischer, efficiënter ook kan. Aangezien we nu naar 1600 leden gaan, wordt het 
misschien eens tijd dat we eens bekijken of dit praktischer kan. Maar ik dank u voor uw antwoord. Ik ben 
zeer blij dat Golf Puyenbroeck bij de eerste golf een succes heeft mogen zijn. Dank u. 

Mevrouw de voorzitter 

Dank u wel, mevrouw Verhoeve voor de vraag en mevrouw Charlier voor het antwoord. De heer Taylor 
laat weten dat de klank in de zaal niet aanstaat of zo. Het was moeilijk – ik weet ook niet hoe het komt. 
Soms was het moeilijk te verstaan. Maar ik denk dat de vraag en het antwoord, dat het wel is gelukt. 
Bedankt daarvoor. Goed, dan gaan we over naar onze laatste vraag van vandaag. 

PUNT 40. VRAAG VAN HANS MESTDAGH (OPENBARE ZITTING) 

Visie op evenementen in het Buurtpark en op het Buurtplein van de Leopoldskazerne 

Mevrouw de voorzitter 

U heeft uw achtergrond weer mooi naar het thema getransformeerd. Mijnheer Mestdagh, ik geef u het 
woord. 
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De heer Mestdagh 

Dank u wel, mevrouw de voorzitter. Dank u, gedeputeerde, om deze vraag te mogen stellen. Ik stel deze 
vraag naar aanleiding van een telefoontje dat ik vorige week gekregen heb van iemand die 
geïnteresseerd is in een appartement aan dat binnenplein in de Leopoldskazerne. Die persoon in kwestie 
is heel geïnteresseerd om daar te gaan wonen, want hij heeft onder andere ook de website gezien van de 
Leopoldskazerne waarin de Leopoldskazerne als woonomgeving geprezen wordt als zijnde, ik citeer: de 
Leopoldskazerne wordt een rustpunt in de stad. Nu, die persoon viel een beetje van zijn stoel als hij ook 
de statuutakte binnenkreeg en daar zag wat de afspraken waren tussen de beheerder van het 
binnenplein, de provincie, en de nieuwe bewoners. Hij is vooral verschoten over het aspect van 
evenementen die kunnen worden georganiseerd worden op het paradeplein, het binnenplein. Hij zag ook 
dat daar een evenementenzone was afgebakend waar verschillende evenementen konden plaatsvinden. 
In het RUP stedelijk wonen van de stad Gent wordt deze zone aangeduid als een semipubliek plein dat 
op groene wijze wordt aangelegd en maximaal open wordt gehouden. Het is ook vergund als zijnde een 
groene zone in de vergunning die verstrekt geweest is door de stad Gent. Wat betreft de evenementen. 
Er wordt een onderscheid gemaakt in de statuutakte tussen de verschillende soorten evenementen. Het 
gaat over evenementen versterkt, niet versterkt, of versterkt met eventueel een afwijking van VLAREM-
normen. Maar wat niet-versterkte evenementen betreft, die kunnen eigenlijk dagdagelijks doorgaan, mits 
natuurlijk met het respecteren van een aantal uren. Je kunt niet tot in de nacht kunnen blijven 
evenementen organiseren. Er zijn dus wel beperkingen naar uur. Maar onbeperkt als het gaat over niet-
versterkte evenementen. Als het gaat over elektronisch versterkte evenementen zit er ook een beperking 
op. Daar zegt men: moet ook de weekendrust van de bewoners respecteren en er mag maximaal maar 
25 maal per jaar in het weekend een versterkt evenement plaatsvinden. 25 keer per jaar, dat is één keer 
om de twee weekends dat je dus een versterkt evenement op het plein zou kunnen organiseren. Dat is 
toch vrij veel naar mijn aanvoelen. Ene keer om de twee weekends heb je recht op weekendrust. Het 
andere weekend kun je eventueel wakker in je bed blijven liggen. Dat is nog opmerkelijker als je ook in 
dezelfde statuutakte leest: de mensen die een terras hebben, die moeten dat geluidsarm beheren. 
Wetende dat zij één weekend op twee een evenement voor hun deur hebben. 
Ik heb een heleboel vragen opgelijst, maar eigenlijk zijn ze drieledig. De eerste gaat over de bezorgdheid 
naar de bewoners toe. Het signaal dat we willen geven naar de bewoners en hoe zien wij hoe het beheer 
wordt opgevat op dat binnenplein. Waaraan mogen die bewoners zich verwachten? En die verwachtingen 
die zij hebben, hoe zullen zij daar een antwoord op krijgen? Hoe wordt dat gecommuniceerd? Nu op de 
website staat letterlijk: de Leopoldskazerne wordt een rustpunt in de stad. Hoe zullen zij verzekerd 
worden dat ze daar effectief rust kunnen vinden? Hoe wordt dat gecommuniceerd? 
De tweede is eigenlijk ook de visie vanuit de deputatie, vanuit het provinciebestuur naar het organiseren 
van evenementen op die plek. We hebben in de nabije omgeving verschillende plaatsen waar al 
evenementen doorgaan. Het gaat bijvoorbeeld over het Sint-Pietersplein waar vaak 
studentenevenementen doorgaan, maar ook de kermis. Dan is de vraag: wat voor evenementen zien wij 
op het binnenplein? Hoe frequent mogen de bewoners zich daaraan verwachten? 
Het derde luik gaat vooral over de groene inrichting. Als men natuurlijk om de twee weekends een 
evenement organiseert, kun je verwachten, dat is mijn aanvoelen, dat dat een vorm van beheer is, dat die 
groene inrichting, de bomen en andere, toch sterk onder druk komen te staan. En natuurlijk, puur 
praktisch gezien: hoe wordt die inrichting dan in de toekomst voorzien? Over welke bomen gaat het? 
Hoeveel groen mogen we verwachten? Dank u wel. 

Mevrouw de voorzitter 

Dank u wel. 
Mevrouw Grillaert. 

Mevrouw gedeputeerde Grillaert 

Dank u wel, voorzitter. Raadslid Mestdagh, collega Mestdagh, u heeft inderdaad heel veel vragen 
gesteld. Ik kan daar proberen op een bondige manier door te gaan. Ik hoop dat ik daarmee uw vragen 
kan beantwoorden. Maar ik wil u in eerste instantie toch al meegeven als het gaat over het groene 
karakter van het plein en de mogelijke inrichting, dat ik dat gerust eens op een commissie wil toelichten of 
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laten toelichten, omdat we daar nog niet zo ver staan als het gaat over de concrete invulling, welke 
bomen, welke planten. We moeten er ook rekening mee houden dat het gaat over een plein waar nog 
drie lagen onder zitten. Dus naar beplanting gaat daar ook rekening moeten mee gehouden worden. Dus 
we gaan nog moeten kijken in hoeverre dat we dat gaan invullen. Maar ik kan hierbij al meegeven: eens 
dat een beetje meer op punt staat en eens dat we er meer zicht op hebben, dat ik daar gerust naar een 
commissie mee wil komen en dat u dan ook kunt zien wat de plannen in zeer concrete mate zijn. Dit als 
voorafje. 
Maar u heeft ook al gezegd dat het RUP ook zegt dat het een groen karakter moet hebben. Dat is ook zo 
opgenomen in de bouwvergunning. Dus we gaan geen bouwovertredingen doen, collega Mestdagh, als 
dat uw bezorgdheid zou zijn. We gaan dat zeker niet doen. Het is zo dat ook in de opdrachtdocumenten 
voor de bouw van het provinciehuis en de ontwikkeling van de site ook expliciet is opgenomen dat het 
plein aangepast moest zijn om er activiteiten en evenementen te kunnen laten doorgaan. Hetgeen dat 
door het consortium wordt ontwikkeld en dus ook bij hen hoort, dat is ook meegegeven dat daar rekening 
mee gehouden moet worden. Maar het beheer van het plein en het organiseren of het toestaan van 
activiteiten en evenementen door derden is exclusief toegewezen aan de provincie. Het mede-eigendom 
komt hier niet in tussen. Dat heeft ook zijn tijd geduurd om dat allemaal juridisch te verankeren. We 
hebben daarvoor een deputatiebeslissing van 4 juli 2019. Het uittreksel daarvan kunt u ook vinden. Maar 
ik geef mee dat de private ontwikkeling op de site dient compatibel te zijn met de activiteiten en 
evenementen. Met andere woorden: de gebruikers mogen geen recht hebben op een veto om die te 
stellen toch. De evenementen moeten kunnen doorgaan. U heeft zelf ook al gezegd wat de evenementen 
eventueel kunnen zijn. Maar ik wil ook nog meegeven dat de evenementenzone eigenlijk een fractie is 
van de totale oppervlakte. Het is eigenlijk maar 15 procent. Dus op zich is vrij beperkt. Dus hele grote 
massaevenementen zullen daar naar mijn aanvoelen ook niet kunnen doorgaan. Dat zal ook de 
draagkracht van het plein niet kunnen ondergaan denk ik. Dus eigenlijk is het begrip evenementen nog 
niet echt gedefinieerd. We gaan dat nog moeten bekijken hoe we daarmee verder gaan. Het gaat over 
rommelmarkten en buurtfeesten. Ik denk eerder aan die kleinschalige evenementen. Wat niet wegneemt 
natuurlijk dat er ook als er evenementen in de binnenstad plaatsvinden, dat het plein ook daarvoor kan 
dienstig zijn. Er is een mogelijkheid om een tent ook te zetten op die zone. Dus in die zin hebben we nog 
niet echt een reglement bepaald wat al dan niet kan op die zone. Maar dat er evenementen kunnen 
doorgaan, dat is alleszins absoluut de bedoeling. Weliswaar mits de vergunningen worden 
gerespecteerd. Niet alleen van ons natuurlijk, de bouwvergunningen, maar ook de activiteiten die door de 
stad Gent kunnen georganiseerd worden op die plaats. 
Het groene karakter, dat heb ik al een stukje gezegd. Dat is volledig verhard nu en dat zal een zeer groen 
karakter hebben. We hebben trouwens ook een subsidie gekregen van Vlaanderen voor ontharding. Dat 
wil ook iets zeggen. Wat de keuze van bomen betreft, dat heb ik ook al gezegd in het begin, dat gaan we 
nog moeten bekijken. Eigenlijk is het een soort daktuin. Het is een plein, maar eigenlijk ook niet. Het is 
een tusseniets. Het is een daktuin en een plein tegelijkertijd. We gaan moeten kijken welke beplanting 
daar eventueel mogelijk is.  
Dat is zo een beetje heel kort wat uw vragen betreft. Maar als u in concrete wilt weten welke 
evenementen wij daar eigenlijk zien, dan moet ik u nog het antwoord schuldig blijven, omdat wij als 
beheerder van het plein daar nog een soort reglement denk ik moeten voor opstellen, zodanig dat we dat 
ook kunnen managen en kunnen in goede banen leiden. Maar uiteraard zal dat met respect van alle 
vergunningen en alle richtlijnen van de stad zelf zijn. 

Mevrouw de voorzitter 

Dank u wel. 
Mijnheer Mestdagh, volstaat dat als antwoord? 

De heer Mestdagh 

Dank u wel, mevrouw de gedeputeerde. Ik heb een klein aanvullend vraagje. U zegt: de 
evenementenzone is 15 procent van het binnenplein. Nu, in de statuutakte staat letterlijk dat versterkte 
evenementen, dus elektronisch versterkte evenementen, kunnen plaatsvinden op het evenementenplein 
en paradeplein. Dus eigenlijk lees ik dan: de ganse zone. 
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Mevrouw gedeputeerde Grillaert 

Ja, goed, collega Mestdagh, ik denk dat wij het verschil zien tussen een paradeplein en het 
evenementenplein. De evenementenzone is effectief daar maar een fractie van. Nu, dat daar afhankelijk 
van het evenement, ik zeg het maar, iets als Jazz in het park, dat daar ook mogelijkheden zijn in de 
buitenzone, dat zie ik ook nog wel gebeuren. Vandaar dat ik ook zeg dat we gaan moeten bekijken in een 
soort reglement hoe we de evenementen inschatten in die zone. Maar eigenlijk is er wel een duidelijk 
onderscheid gemaakt tussen paradeplein en evenementenplein of zone. Vandaar dat ik zeg dat die 
evenementenzone maar 15 procent is van de totale oppervlakte. Dus er is eigenlijk wel een onderscheid 
gemaakt in die basisakte zelf. 

De heer Mestdagh 

Het zou ook wel nuttig zijn, want de telefoon die ik gekregen heb, was iemand die effectief overwoog om 
daar te gaan kopen en het nu waarschijnlijk denkt niet te doen. Dus ik denk dat de communicatie 
daarover en hoe precies men dat wenst in te vullen, wel op een of andere manier naar kandidaat-kopers 
moet kunnen gaan. 

Mevrouw gedeputeerde Grillaert 

Dat is natuurlijk onze taak niet, collega Mestdagh. Ik denk dat het consortium en degenen die de 
appartementen verkopen, zeer goed op de hoogte zijn van hetgeen ze ondertekend hebben in de 
basisakte en hetgeen we allemaal bediscussieerd hebben. Het heeft ook zijn tijd geduurd om uit de 
discussies te geraken. Dus ik ga ervanuit dat de verkopende partij zeer goed weet wat de mogelijkheden 
zijn op dat plein en indien niet, wil ik hen dat gerust nog eens meegeven. Maar ik zeg het: het heeft zijn 
tijd geduurd om die akte op te stellen, dus ze zullen wel op de hoogte zijn. Dat de communicatie naar 
mogelijke kopers op zich niet goed verloopt, eerlijk gezegd, daar vind ik niet dat ik verantwoordelijkheid 
voor kan dragen. 

De heer Mestdagh 

Er is ook niemand die dat gezegd heeft. 

Mevrouw de voorzitter 

Goed. Ik zie nog een handje. Mevrouw De Merlier, misschien is het per ongeluk. Ik weet niet of u het 
woord heeft gevraagd? Neen? Goed, dan zal het misschien per ongeluk zijn. 
Dan kan ik onze agenda voor vandaag hier beëindigen. Alle vragen zijn gesteld. Jullie hebben de 
stemformulieren gekregen. Vergeet die niet in te vullen. U heeft nu nog twee uur de tijd om die terug te 
sturen naar de griffie. Indien u toch technische problemen ondervindt, dan laat u dat best weten. 
Wanneer u dat aangeeft, dan proberen we die te verhelpen. Nu nog of morgen zo vroeg mogelijk. 
Dan kan ik nu afsluiten. Onze volgende provincieraad zal doorgaan op woensdag 27 januari 2021 om 
14.00 uur. Hoe we dat zullen organiseren, dat zal nog moeten blijken. We kijken ook naar de federale en 
Vlaamse overlegcomités en dergelijke. Ik wens jullie allemaal fijne feestdagen in uw bubbel. Ik hoop dat 
we elkaar gezond en wel na nieuwjaar allemaal kunnen terugzien. Geniet van de vakantie als u vakantie 
heeft uiteraard. Tot de volgende. 

EINDE VAN DE ZITTING 
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